
de Montcada i Reixac

El govern gestionarà durant el proper exercici prop de 28 milions d’euros. Pàgina 3

PILAR ABIÁN

El pressupost del 2005
augmenta les partides
destinades a l’Àrea Social

Actuació de les corals Giravolt, Casal d’avis de la Mina i Centro Aguileño, P. 24 i 25

Activitats festives acomiaden el 2004

Nadal anuncia
que la C-17
se soterrarà
l’any 2006

P. 4

 >> Nadal, en visita a Montcada

>>  Campanya per reti-
rar les plaques falangis-
tes d’edificis antics P. 13

>>  Homenatge a la
tasca dels voluntaris de
Protecció Civil P. 14

ÀNGEL ACÍN

SÍLVIA ALQUÉZAR

>>  Primer any del Mont-
cada Aqua amb 5.000
abonats inscrits P. 32
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>>  Monogràfic especial
Salut Pública P. 18 i 19

Els concerts nadalencs, les celebracions d’entitats, els pesssebres i les visites dels patges, el Pare
Noël i el tió, anuncien aquests dies l’arribada del Nadal, el comiat del 2004 i l’entrada de l’any
nou. Les pàgines d’aquest número recullen l’esperit que aquests dies es viu a la ciutat.

>>  La taxa de residus
incorpora bonificacions
per als aturats  P.5

>> El Ple aprova obrir
una escola bressol a
Terra Nostra  P. 6

>>  Quarta manifestació
convocada per la Favmir
en contra de les taxes P.5

MIREIA SABARTÉS

En la visita del 15 de desembre
al consistori, el conseller de Po-
lítica Territorial i Obres Públi-
ques, Joaquim Nadal, va anun-
ciar que el govern  té previst
licitar les obres del soterrament
de la C-17 a l’alçada de la plaça
d’Espanya de Mas Rampinyo
a final del 2005 o principi del
2006. Nadal també es va com-
prometre a defensar els inte-
ressos locals en el projecte de
pas del TAV.

>> Subvencions de la
Diputació i l’Ajuntament
al comerç local  P. 10
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PRESSUPOSTOS MUNICIPALS DEL 2005

La previsió del govern municipal
és destinar 15 milions a inversions

Els dos grups de l’oposició, PPC i ERC, voten en contra del projecte econòmic presentat pel PSC, CiU i ICV-EUiA

ELS GRUPS

MUNICIPALS

OPINEN

valoracions

Àrea Territorial 11.467.292 
�18,2%

Obres i Serveis Urbans, parcs i jardins, manteniment i

neteja

Àrea Econòmica 4.937.073 � -2,9%
Hisenda, Promoció Econòmica

Àrea Interna 5.424.506 �7,7%

Recursos Humans, Governació, OAC

Àrea Social 3.987.336 �23%

Cultura, Educació, Salut Pública, Esports,

Serveis Socials, Joventut, Participació Ciutadana

Àrea Presidència 2.145.164 �12,8%

Alcaldia, Comunicació, Relacions Institucionals,

Coordinació General

Desglossament econòmic de despeses per àrees

�

Inversions previstes: 15 milions 
�Biblioteca 8.600.000 

�Estadi de futbol 2.700.000 

�Centre Cívic la Ribera 623.000 

�Casal Balsalobre 700.000 

�Casa de les Aigües 634.000 

�Pistes de petanca 416.000 

�Carrer Santiago 422.000 

�Polígons industrials 135.000 

�Plaça S. Espriu 104.000 

�Projecte Collserola 99.000 

�Passos elevats 60.000 

�Enllumenat Vallençana 36.000 

�Altres 471.000 

PRESSUPOST TOTAL 2005      27.961.372  � 25.476.614  (2004)  �9,8%

L’Ajuntament, en col·laboració
amb la Universitat de Barcelona
(UB), ha editat el primer Butlletí

Econòmic del municipi, un instru-
ment per a l’anàlisi de la situació
econòmica, industrial i comercial
que s’adreça especialment a em-
presaris. El document analitza els
principals paràmetres que definei-
xen la ciutat, comparant-los amb
els d’altres: la demografia; la si-
tuació econòmica nacional i in-
ternacional; l’activitat econòmica
i empresarial del municipi; l’ocu-
pació; els transports i la comu-
nicació; el nivell i qualitat d’ocu-
pació, l’ensenyament i la cultura;

la sanitat i els serveis socials i
els índex que marquen la quali-
tat de vida dels ciutadans. A més,
la publicació també detalla les
dades econòmiques i financeres
de l’Ajuntament.
L’alcalde, César Arrizabalaga, i
el president de l’Àrea Econò-
mica, Joan Maresma, van presen-
tar el document el 22 de de-
sembre a l’Auditori juntament
amb Jordi Suriñach, del grup de
recerca AQR, de la UB. L’Ajun-
tament ha editat 500 exemplars
del Butlletí, que es distribuiran
per empreses i agrupacions de
comerciants. LR

L’Ajuntament edita
el Butlletí Econòmic

 >> Joan Maresma, a l’esquerra, amb Jordi Suriñach

MIREIA SABARTÉS

pilar abián
montcada

El govern municipal –PSC, CiU
i ICV-EUiA– gestionarà
27.961.372 euros durant el 2005,
tal com es va aprovar en Ple ex-
traordinari el 22 de desembre a
la Casa de la Vila. El president
de l’Àrea Econòmica, Joan Ma-
resma (CiU), va indicar que el
projecte econòmic del govern
“s’ha elaborat amb moderació
i cautela per no hipotecar el
futur de la corporació”. No
obstant això, l’edil va assenyalar
que el pressupost puja un 9,8%
respecte l’actual exercici i que la
previsió d’inversions per als pro-
pers dos anys al municipi gira al
voltant dels 15 milions d’euros,
dels quals més de 3 sortiran de
les arques municipals. Maresma
també va apuntar com a dada sig-
nificativa l’augment d’un 23%
d’aportacions a l’Àrea Social i en
concret a les regidories de Ser-
veis Socials, Educació i Esports.

Debat. Els arguments del go-
vern no van convèncer l’opo-
sició. Els dos regidors del PPC
van votar en contra dels pres-
supostos, excepte en l’apartat
d’inversions, entenent que la
partida d’ingressos augmenta
fruit de la pujada dels impostos
municipals i de la pressió fiscal.
El portaveu dels popular,
Teodoro García, va criticar
especialment la gestió dels so-
cialistes tant a l’àmbit local, com
a l’autonòmic i a l’estatal, i va
reclamar les compensacions de
l’Estat per la retirada de l’IAE
que va dur a terme l’anterior
govern del PP.
Per la seva banda, la represen-
tant  d’ERC, Marta Aguilar, va
rebatre la intervenció de Mares-
ma dient que el pressupost no
és moderat en el marc d’una con-
juntura econòmica, a priori, no
gaire optimista. En opinió de
l’edil,  la previsió d’inversions
és molt elevada i hipoteca el fu-
tur de la corporació. Aguilar
també va qüestionar la necessi-
tat d’equipaments com el nou
auditori projectat en l’espai de
la futura Biblioteca i va criticar

l’externalització de serveis que
anteriorment cobria personal de
l’Ajuntament.
En el torn de rèplica, Maresma
va assenyalar que, des del canvi
de govern al 1999 i fins a l’ac-
tualitat, la principal característi-
ca de la gestió econòmica ha es-
tat el sanejament de les arques
municipals. Mitjançant l’exposi-
ció de diferents gràfiques, l’edil
va constatar que al 1998 el 73%
del pressupost corresponia a
préstecs a llarg termini, xifra que
al 2004 se situa en el 40%. Tam-
bé el capítol de personal s’ha re-
duït i ha passat a ser del 51% del
total del pressupost  al 43,5%.
L’alcalde va tancar el debat afir-
mant que les arques estan sane-
jades i que això permetrà afron-
tar els reptes de futur del go-
vern municipal.
La sessió es va desenvolupar
amb el soroll de fons de la pro-
testa contra les taxes convocada
per la Federació d’Associacions
de Veïns (Favmir) que va aplegar
més d’un centenar de persones
(vegeu pàgina 5). Els manifestants
van intentar accedir a la sala, sen-
se èxit, ja que la Policia Local els
va impedir el pas.

“Hem aconseguit sanejar
les arques municipals i això
ens permet afrontar inver-
sions importants” (César
Arrizabalaga, PSC).

“El pressupost respon a un
esforç per incrementar el
nivell actual dels serveis mu-
nicipals i el d’inversions“
(Joan Maresma,CiU).

“És un pressupost adreçat
a les persones i enginyós, ja
que preveu fer inversions
sense endeutar-se“ (José F.
Márquez, ICV-EUiA).

“Bona part dels ingressos
està lligada amb l’augment
d’impostos i de la pressió fis-
cal dels ciutadans“ (Teodoro
Garcia, PPC).

“Les inversions previstes
hipotequen el futur i dubtem
que totes siguin realment
necessàries“ (Marta Aguilar,
ERC).

Organismes municipals
Institut Municipal d’Esports 1.272.460  
Montcada Comunicació    333.088  
Institut Municipal d’Esports    123.179  
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La Generalitat preveu iniciar les obres
de soterrament de la C-17 l’any 2006

pilar abián
redacció

El conseller de Política Territorial assegura que el projecte està pràcticament consensuat amb l’Ajuntament
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 >> La Generalitat està estudiant tècnicament la petició de soterrar més metres feta pel consistori

NOVES INFRAESTRUCTURES

CONSELLERIA DE POLÍTICA TERRITORIAL

El conseller de Política Territo-
rial i Obres Públiques, el socia-
lista Joaquim Nadal, ha con-
firmat que d’aquí a un any
aproximadament es licitaran les
obres del projecte de soter-
rament de la C-17 a l’alçada de
la plaça d’Espanya. Aquest va ser
un dels compromisos que va
adquirir el conseller durant la seva
visita el 15 de desembre a
Montcada i Reixac, en resposta
a la invitació feta pel govern mu-
nicipal. Nadal també va dir que,
a partir d’ara, donarà suport a
l’Ajuntament en totes les gestions
que hagi de fer davant del Mi-
nisteri de Foment referides al pas
del Tren d’Alta Velocitat (TAV)
pel municipi. La trobada amb
l’alcalde, César Arrizabalaga
(PSC), i altres representants del
govern local va ser per tractar
exclusivament actuacions referi-
des a infraestructures viàries.

Compromís. El soterrament
de 500 metres de la C-17 a Mas
Rampinyo i la macrorotonda
prevista en la intersecció entre
aquesta via i l’N-150 al semàfor
de Can Sant Joan contribuiran,
segons el conseller, a millorar la
mobilitat en el territori i acabar
amb els embussos que hi ha a
diari en aquests punts. Nadal va
dir que “el govern de la Gene-
ralitat farà el possible per li-
citar les obres entre final del
2005 i principi del 2006”.
Quant a les al·legacions al pro-
jecte presentades a final del 2003
per l’Ajuntament, el conseller va
afirmar que en aquests mo-
ments hi ha gairebé un 95%
d’acord entre ambdues admi-
nistracions respecte l’actuació a
fer. La petició del consistori és

que s’ampliï el nombre de me-
tres a soterrar, des del pont de
Renfe i fins a l’alçada del CEIP
Elvira Cuyàs. Segons van confir-
mar el conseller i el mateix al-
calde, la proposta s’està estudiant
des d’un punt de vista tècnic. “El
principal problema rau en
com salvar els pilotatges del
pont per on passa la línia de
tren de Vic-Puigcerdà”, va
apuntar Arrizabalaga.
La futura connexió entre la C-
17 i l’autopista C-58, travessant
Mas Duran, també va ser una
altra de les qüestions tractades
en la reunió, tot i que aquest pro-
jecte no és una de les prioritats
més urgents del govern auto-
nòmic. “N’hem parlat i la nos-
tra voluntat és intentar satis-
fer les peticions municipals i
no deixar aïllada cap zona
verda, però és un projecte
encara en fase de planifi-
cació”, va dir Nadal.
En resposta a les preguntes de la
premsa, el conseller va remarcar
que en la reunió amb les autoritats
municipals no s’havia tractat el
trasllat de la fàbrica de pintures
Valentine al polígon Can Milans,
un projecte que compta amb
l’oposició de l’Ajuntament de la
Llagosta. Segons va dir el conse-
ller, aquesta és una qüestió que
tractarà conjuntament amb els
municipis afectats. En qualsevol
cas, Nadal va deixar clar a qui
correspon la decisió final: “Seré
jo mateix qui l’assumeixi i
serà la millor possible”.
El conseller de Política Territo-
rial i Obres Públiques també ha
recomanat a l’Ajuntament mont-
cadenc que torni a presentar el
projecte de recuperació de la
Ribera a la segona convocatòria
dels plans de reforma de barris
de la Generalitat.

>> Pas del Tren d’Alta Velocitat

Nadal dóna suport a l’Ajuntament
en les negociacions sobre el TAV

El conseller de Política Territo-
rial i Obres Públiques va mani-
festar el seu suport a l’Ajun-
tament davant del Ministeri de
Foment en referència al pas del
Tren d’Alta Velocitat (TAV) per
Montcada i Reixac. Segons va
explicar Nadal, “en els dos úl-
tims anys de govern del PP a
Madrid i CiU a la Generalitat
les negociacions estaven
pràcticament aturades”. Tot
i reconèixer que la competència
de la infraestructura és de l’Es-
tat, el conseller es va compro-
metre a fer les gestions que cal-
guin perquè el projecte de soter-
rament de les línies del TAV i
de França es faci a plena satis-
facció del municipi. “Abortar el
soterrament en algun tram

significaria fer les coses ma-
lament”, va dir. L’Ajuntament
confia que el govern central
respecti l’estudi d’impacte am-

biental fet a principi dels 90 que
dibuixa el soterrament de línies
des de la sortida de Vallbona i
fins passat el riu Ripoll. PA

 >> Nadal, a la dreta, acompanyat de l’alcalde, compareix davant la premsa

PILAR ABIÁN
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Hi haurà bonificacions per als aturats
i reduccions per als comerços petits

sílvia alquézar
redacció

 >> A l’esquerra, en primer terme, el coordinador general Joan Celma

SÍLVIA ALQUÉZAR

>> Taxa de recollida de residus

L’equip de govern –format per
PSC, CiU i ICV-EUiA– aplicarà
descomptes als aturats i altres
col·lectius amb rendes baixes en
el preu de la taxa de recollida
de residus. Per cobrir aquestes
bonificacions fiscals, l’Ajunta-
ment crearà una borsa social de
60.000 euros. Així ho van anun-
ciar els portaveus de la coalició
–Carles Guijarro (PSC), Joan
Maresma (CiU) i José F. Már-
quez (ICV-EUiA)– en la reunió
que van mantenir el 16 de de-
sembre amb representants d’en-
titats per acostar posicions so-
bre la implementació de la no-
va taxa.
Les persones en atur i les famí-
lies amb problemes econòmics
podran acollir-se a descomptes
fiscals, previ informe de Serveis
Socials de l’Ajuntament. L’altre
col·lectiu que també es bene-
ficiarà de bonificacions són els
jubilats que, segons la seva pen-
sió, poden arribar a tenir una
rebaixa del 75% en l’import de
la taxa de recollida de residus,
que puja a 46 euros. “La im-
plementació de la taxa és un
acte de responsabilitat, per-
què cada vegada generem
més residus”, va explicar el co-
ordinador general, Joan Celma.

Noves propostes. L’equip
de govern també ha revisat els
criteris per calcular l’import que
paguen els establiments comer-

cials, arran d’una proposta de
l’Associació de Comerciants de
Can Sant Joan en l’esmentada
reunió. L’entitat va demanar una
taxa més justa, perquè paguen
el mateix import, 116 euros, tots
els establiments fins a 200 m2.
En resposta a aquesta deman-
da, el govern ha acordat que els
establiments fins a 100 m2 pa-
guin 100 euros.
La reunió convocada per l’Ajun-
tament va comptar amb l’assis-
tència de diverses entitats del mu-
nicipi i de membres del Pla Es-
tratègic, que van defensar la ne-
cessitat de la taxa per garantir
uns bons serveis a la població.
El Grup de Medi Ambient-Eco-
logistes en Acció considera,
però, que és injust que tothom
pagui el mateix, independent-
ment del grau de participació en
la recollida selectiva de les dei-
xalles a casa, i va proposar reti-
rar la taxa de residus el 2005 i
dissenyar una nova taxa en el
marc d’uns pressupostos parti-
cipatius. Una altra de les entitats
assistents a la reunió va ser la Fe-
deració d’Associacions de Veïns
de Montcada (Favmir), que va
tornar a sol·licitar la retirada de
la taxa. Els representants de la
Federació van dir que no par-
laran de propostes concretes fins
que no coneguin tots els núme-
ros relacionats amb la recollida
d’escombraries.
D’altra banda, la Favmir va
mostrar el seu desacord perquè
a la reunió també van assistir

altres entitats del municipi, fet
que va provocar el malestar dels
al·ludits. En opinió del coordi-
nador general de l’Ajuntament,
la majoria d’entitats va veure
amb bons ulls les propostes mu-
nicipals, a excepció de la Favmir.
Respecte a l’impost del transport
metropolità, l’equip de govern
es va comprometre a elaborar
una estratègia comuna amb els
veïns per demanar a l’Entitat
Metropolitana del Transport una
revisió de la tarifa i millores en el
servei. També va anunciar que
crearà una comissió per debatre
sobre qüestions ecològiques.

Coincidint amb el Ple d’aprovació de pressupostos per al 2005, la Favmir va convocar la quarta manifestació
en contra de la taxes que va concentrar al voltant de 200 persones, segons els organitzadors. La Federació
té previst continuar les mobilitzacions a principi d’any i va anunciar accions contundents com el tall de
carreteres i de línies ferroviaries. MS

MIREIA SABARTÉS

La FAVMiR continua amb les protestes
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Natalio Vázquez

Els “rondinaires” no t’oblidem
desembre 2004

L’Ecoparc 2
tracta residus
de Can Barba

sònia hernández
can barba

L’Entitat Metropolitana del
Medi Ambient (EMMA) i el
Consell Comarcal del Vallès Oc-
cidental van signar un conveni
mitjançant el qual durant cinc
mesos es derivarà la fracció
orgànica de residus municipals
que es tracta a la planta de com-
postatge de Can Barba, a Ter-
rassa, a l’Ecoparc 2 de Can Ca-
banyes. La derivació, que ja és
efectiva, es produeix durant les
obres per la construcció d’una
nova via de metanització a la
planta egarenca.
La signatura del conveni la van
fer el 2 de desembre el president
del Consell Comarcal del Vallès
Occidental, Josep Vilaró, i l’al-
calde i vicepresident de l’EM-
MA, César Arrizabalaga (PSC).
Vilaró va agrair les gestions de
l’Ajuntament de Montcada per
arribar a l’acord amb l’EMMA i
va remarcar la importància de la
planta de compostatge montca-
denca per la seva situació estra-
tègica: “Montcada és el cor del
Vallès Occidental i té una
rellevància destacada a la zo-
na, ara també en el tractament
dels residus”, va explicar.

Nou càrrec
d’Arrizabalaga

a l’FMC

L’alcalde de Montcada i Reixac,
César Arrizabalaga (PSC), ha
entrat a formar part del Comitè
Executiu de la Federació de Mu-
nicipis de Catalunya (FMC) en
substitució de Celestino Corba-
cho, batlle de l’Hospitalet de
Llobregat i president de la
Diputació de Barcelona. Arriza-
balaga, fins ara membre del
Consell Nacional de l’organis-
me, ocupa el nou càrrec des del
3 de desembre en què l’FMC,
presidida per l’alcalde de Sa-
badell, Manel Bustos, es va reu-
nir a Girona. En la trobada es
va acordar demanar al Parla-
ment de Catalunya que l’entitat
municipalista pugui participar en
la redacció del capítol d’ad-
ministració local que contindrà
el nou Estatut d’Autonomia.
El Consell Nacional també va
aprovar la proposta de crear un
fons per a inversions locals
nodrit amb l’IVA liquidat per les
corporacions locals com a con-
seqüència de la realització d’obra
pública. Amb aquests recursos es
podria compensar una part de
les necessitats de finançament de
la inversió.

pilar abián
redacció sílvia alquézar

redacció

 >> L’escola bressol de Terra Nostra es farà al CEIP Mitja Costa

JORDI FLORES

>> Ple ordinari de desembre

Aprovació definitiva de les
ordenances fiscals del 2005

El Ple ordinari del mes de de-
sembre –que va tenir lloc el dia
22 després de la sessió de pressu-
postos– va aprovar la proposta
definitiva de les ordenances fis-
cals del 2005, que va comptar amb
el vot a favor de l’equip de go-
vern –format per PSC, CiU i ICV-
EUiA– l’abstenció d’ERC i el vot
negatiu del PPC, que es va reite-
rar en el posicionament del Ple
d’octubre. El debat es va centrar
en les al·legacions presentades per
Esquerra a la proposta d’imple-
mentar la taxa de recollida de re-
sidus. La portaveu del grup, Mar-
ta Aguilar, va tornar a reiterar la
necessitat de la taxa, però va ma-
tisar que “hauria de pagar més
qui més residus genera”. L’edil
va demanar que l’Ajuntament con-
tinuï aportant la mateixa quantitat
econòmica que abans d’implemen-
tar la taxa – 600.000 euros enfront
els 300.000 actuals– i que els ciuta-
dans no paguin més d’un terç de
la despesa total que representa la
recollida de residus.
En aquest sentit, l’alcalde, el so-
cialista César Arrizabalaga, va ex-
plicar que l’equip de govern tam-

bé està d’acord amb que pagui
més qui més té, tot i que va afe-
gir que, “avui dia, els ajun-
taments no disposem de la in-
formació fiscal necessària per
aplicar una taxa més justa”. En
l’aprovació definitiva de les
ordenances han quedat incloses
totes les mesures i bonificacions
proposades pel govern..

Escola bressol. On sí hi va
haver unanimitat de tots els grups
municipals va ser en la cons-

trucció d’una llar d’infants a Ter-
ra Nostra. El centre s’ubicarà en
l’actual edifici de direcció del
CEIP Mitja Costa, tindrà una lí-
nia i un màxim de 41 alumnes de
0 a 3 anys de Terra Nostra i Font
Pudenta. L’Ajuntament demana-
rà una subvenció a la Generalitat
per sufragar les obres.
L’alcalde va acabar el Ple felicitant
el nou any i recordant l’esperit
dels escrits de Joan Cartañà, de
l’AV Vallençana, absent per pro-
blemes de salut.
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>> Abocaments al riu

El Consorci del Besòs multa
una empresa per contaminar
mireia sabartés
redacció

ARXIU/ LLUÍS MALDONADO

 >> Vista del riu Besòs

notícies

Salut Pública inspecciona
centres públics i privats

NÚRIA REGUERO

Salut Pública està duent a terme
una campanya d’inspeccions de
les conduccions d’aigua sanitària
dels centres esportius del muni-
cipi i els casals de gent gran en
el marc d’una campanya de pre-
venció de la legionel·losi. Les
anàlisis es realitzen a la xarxa
d’aigua sanitària amb acumula-
ció i retorn, considerades d’alt
risc perquè en aquestes l’aigua cir-
cula constantment per un circuit
on canvia de temperatura.
Les revisions ja es fan des del
2003 als centres públics, però ara
el consistori té competències per

inspeccionar també els centres
privats. Amb prioritat, s’ana-
litzaran els centres freqüentats
per col·lectius sensibles a con-
traure la malaltia, com les resi-
dències i casals de gent gran. Per
a la realització de les inspeccions,
l’Ajuntament ha contractat els
serveis d’una empresa especia-
litzada que també farà un segui-
ment sobre les activitats realitza-
des. Els centres inclosos a la
campanya són Montcada Aqua,
la pista coberta municipal, el
pavelló Miquel Poblet, el camp
de futbol de Font Freda, la
Casa de la Vila i els col·legis, tots
ells considerats centres d’alt risc.

>> Prevenció de la legionel·losi

sònia hernández
montcada

Una cinquantena de persones va
assistir el 15 de desembre a la
inauguració de la remodelació
de l’entorn del col·legi La Salle i
l’accés a la passarel·la sobre el
Ripoll. L’actuació ha consistit en
la construcció d’un camí pavi-
mentat entre el pont de vianants
del riu Ripoll i l’aparcament sota
l’autopista, una vorera al voltant
de l’escola i una zona ajardinada
amb bancs. L’obra es millorarà
amb un camí que unirà la ram-
bla dels Països Catalans amb el
col·legi.
L’acte inaugural el va conduir el
president de l’Àrea de Política
Territorial, Alfonso Romo

l’AMPA de l’escola. El president
de Montcada Centre Comerç,
Alfonso Martínez, es va mostrar
satisfet perquè l’adequació dels
espais urbans és “essencial per
gaudir d’un comerç de qua-
litat”. Per la seva banda, Romo

(PSC), i va comptar amb la pre-
sència de l’alcalde de Montcada,
César Arrizabalaga (PSC), la regi-
dora de Comerç, Antonia Bofill
(CiU), el president de Montcada
Centre Comerç, Alfonso Mar-
tínez,  el director de La Salle, Jau-
me Palom i el president de
l’AMPA, Miquel Vinyals.

Benefici comú. El director
de La Salle, Jaume Palom, va
assenyalar la importància de la
intervenció perquè cada dia
passen més de 800 alumnes que
es beneficiaran de l’acondiciona-
ment de la zona. “També es
posa fi al fangueig que hi ha
els dies de pluja”, va assenyalar
Miquel Vinyals, president de

Estrena de l’entorn de
La Salle i la passarel·la

núria reguero
mas rampinyo

va fer una crida al civisme per-
què els veïns contribueixin al
manteniment dels espais públics.
“Entre tots hem de vetllar per
conservar tant els espais ajar-
dinats com el mobiliari urbà”,
va dir l’edil.

 >> La inauguració va ser força participativa

Segons ha informat el Servei de
Medi Ambient del consistori,
una empresa de detergents serà
sancionada per haver abocat un
producte que va formar escuma
al Besòs a l’alçada del pont de
la Roca el dia 1 de desembre.
Arran de les denúncies que van
arribar de diferents veïns, l’Ajun-
tament va verificar d’immediat
el fet amb una inspecció al riu i
va sol·licitar una investigació per
part de la unitat de control
d’abocaments del Consorci del
Besòs, atès que l’escuma apa-

reixia aigües amunt del terme
municipal. Els inspectors van
localitzar un abocament de
tensioactius (compost orgànic
que redueix la tensió superficial
de l’aigua quan s’hi dissolt)
presumptament d’una empresa
que fabrica detergents i se li ha
obert un expedient. El Consorci
donarà més dades de l’aboca-
ment i de la sanció quan tanqui
la investigació. D’altra banda, en
el moment de tancar aquesta
edició l’Ajuntament procedeix a
denunciar davant l’Agència Ca-
talana de l’Aigüa l’abocament de
residus a la llera del Besòs.

La Ribera
no entra en

el pla de barris
La Ribera s’ha quedat sense els
ajuts de la Generalitat previstos
per la Llei de Millora de Barris.
El president de l’Àrea Territo-
rial, Alfons Romo (PSC), ha
lamentat que el projecte quedi
fora d’aquesta primera convo-
catòria de subvencions i ha asse-
gurat que l’Ajuntament conti-
nuarà insistint: “La Generalitat
ha obert aquesta línia d’ajuts
i intentarem que la Ribera hi
sigui present més endavant”.
L’Ajuntament havia demanat
ajuts per a la construcció d’equi-
paments i zones verdes, en el
marc del projecte de trasllat de
l’empresa Valentine. MS
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en 2 minuts...
El PPC dubta que es faci l’hospital�

�Les JERC diuen no a la Constitució

Consell de Federació de les JSC�

Les Joventuts dels Socialistes de Catalunya (JSC) de Montcada
i Reixac van organitzar el 18 de desembre la reunió del Consell
de Federació del partit al
qual van assistir més d’una
quarantena de representants
del Vallès. La sessió la va
obrir el primer  secretari de
l’executiva local socialista,
César Arrizabalaga, qui va
manifestar la seva preo-
cupació per les actituds
xenòfobes que s’estan
obrint camí entre alguns sectors de joves. El polític també va fer
autocrítica respecte les qüestions que tracten els partits des d’un
punt de vista teòric, “sovint allunyades del que realment pre-
ocupa la ciutadania”, va dir. A continuació, la primera secretària
de les JSC a Montcada, Lupe Lorenzana –a la foto– va agrair
l’assistència als participants, i tot seguit es va iniciar el Consell
presidit pel també montcadenc Francisco Hierro, en què es va
aprovar per unanimitat l’informe de gestió de la Comissió
Executiva de la Federació. PA

El Partit Popular de Catalunya (PPC) ha qualificat de “presa de
pèl” l’anunci del govern autonòmic de projectar un hospital
lleuger al Vallès Occidental. La parlamentària del PPC i regidora
a l’Ajuntament, Eva Garcia, ha manifestat que l’hospital “més
que lleuger serà fantasma perquè ni tan sols està
pressupostat”. Per la seva banda, l’alcalde de Montcada, Cé-
sar Arrizabalaga (PSC), ha desmentit que el 2005 sigui la data
de construcció de l’hospital. Segons ha apuntat l’edil, la consellera
de Sanitat, Marina Geli, es va referir a l’actual mandat com a
termini per dur a terme el projecte. “La diputada i regidora
hauria de treballar en benefici de la ciutat en compte de
criticar les iniciatives que són positives per al municipi”,
ha dit Arrizabalaga. D’altra banda, els dos regidors del PPC a
Montcada, Eva Garcia i Teodoro Garcia, van participar en el
Xè Congrés del partit a Barcelona el 19 desembre. PA

JERC

El centre s’adaptarà per
acollir l’Escola d’Adults

 >> Façana de l’equipament, ubicat al carrer Reixagó

ARXIU/JORDI FLORES

mireia sabartés
can sant joan

>> Remodelació del Casal Balsalobre

L’Àrea Metropolitana ha apro-
vat el projecte de reforma del
Casal Ramon Balsalobre, un
equipament emblemàtic del bar-
ri de Can Sant Joan que acull
activitats sociocultuals i l’Aula
d’Adults. Les obres costaran
800.000 euros, que s’invertiran en
la rehabilitació de les façanes, la
millora de les aules i la instal·lació
d’un ascensor. Mentre es duguin
a terme, les classes d’adults
s’imparteixen a IES Montserrat
Miró davant de l’inici d’obres i
les activitats organitzades per la
Regidoria de Cultura, com ara
els tallers de treballs manuals,
s’han traslladat de forma provi-
sional a la Casa de la Vila i al
CEIP El Viver de Can Sant
Joan.
La reforma del Casal, que co-
mençarà en breu, és un requisit
indispensable per convertir-se en
Escola d’Adults el curs vinent,
segons les reunions mantingudes
entre la Generalitat i l’Ajunta-
ment. La regidora d’Educació,
Flora López (PSC), ha subratllat
el salt qualitatiu que suposarà
l’obertura d’aquest centre: “Es

pretén fer una escola, no no-
més una aula, i millorar l’edi-
fici per oferir una educació
de qualitat i amb dignitat”.

Millores. Fa tres setmanes que
es va inaugurar l’Escola Bressol
Municipal de Can Cuiàs, que ja
té nom: es dirà Camí del Bosc.
I ara es posa fil a l’agulla per
obrir, el curs vinent, l’Escola
d’Adults. López s’ha mostrat
satisfeta dels avanços del muni-

cipi en equipaments educatius:
“Estem cobrint les neces-
sitats més urgents”.
L’Àrea Metropolitana de Barce-
lona ha fet els estudis tècnics de
reforma del Casal Ramon Bal-
salobre, a petició de l’Ajunta-
ment i amb la col·laboració dels
tècnics d’educació i del Servei
Municipal d’obres. El projecte
té el vistiplau de la Generalitat,
l’organisme competent en la ges-
tió de les escoles d’adults.

PILAR ABIÁN

Les Joventuts d’Esquerra Republicana de Catalunya (JERC) de
Montcada i Reixac van
mostrar el 6 de desem-
bre el seu rebuig a la
Constitució espanyola
amb una botifarrada a
la Plaça Lluís Companys.
“Un acte de caire sim-
pàtic però contun-
dent alhora”, va expli-
car el Secretari d’Orga-
nització, Ricard Fernàn-
dez. Després del dinar –fotografia superior–, les Joventuts es
van manifestar a Barcelona contra la Constitució espanyola i també
l’europea. D’altra banda, Fernàndez encapçalarà a partir d’ara la
Secretaria de Relacions Institucionals de les JERC a la comar-
ca i s’encarregarà d’impulsar i coordinar les relacions entre les
Joventuts i l’executiva d’ERC. NR
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Comerç es planteja
ampliar l’any vinent

l’oferta de la Fira

L’alcalde i la regidora de Comerç, al centre de la imatge, van presidir
l’encesa de llums de Nadal que es va fer oficialment el 3 de de-
sembre. La fotografia recull el moment en què els representants
municipals i de les associacions de comerciants connecten
l’enllumenat que es mantindrà fins després de festes. MS

Una trentena de parades de co-
merços i entitats van donar vida
a la tradicional Fira de Santa Llú-
cia, el cap de setmana del 10 al
12 de desembre a la Rambla
dels Països Catalans,organitzada
per les regidories de Comerç i
Educació. La Fira va tenir molts
visitants divendres, durant la
primera tarda d’obertura. De
cara a l’any vinent, la regidora
de Comerç, Antònia Bofill
(CiU)creu que caldria allargar la
fira a dos caps de setmana per
amortitzar el preu del lloguer de
les parades. L’edil també apos-
ta per preparar la mostra amb
més antelació i diversificar
l’oferta: “Hi havia molta ofer-
ta, però poca diversitat de
productes i aquest és un as-
pecte que hem de millorar
l’any vinent”.
A banda dels comerciants, algu-
nes entitats van muntar la para-
da, com el Centro Aguileño,
l’Associació de Gent Gran, Adi-
mir, els alumnes de quart curs
d’ESO de l’IES Montserrat

>> Santa Llúcia

MIREIA SABARTÉS

mireia sabartés
mas rampinyo/montcada nova

El Consell Municipal de la Dona expressa el seu condol per
totes les dones que fins ara han estat víctimes de la violència
de gènere. Continuarem en la lluita per aconseguir la tolerància
zero amb qualsevol violència exercida contra les dones.

Consell Municipal de la Dona

Miró, les AMPA dels CEIP Font
Freda i Mitja Costa, el Comitè
de Solidaritat i l’ACAPS, la resi-
dència Jesús Farrés, el centre de
dia Sant Joan de Déu i l’Asso-
ciació de Fibromiàlgia Afimir.

Campanyes de Nadal. Els
comerciants de Mas Rampinyo
regalen mil butlletes de Rasca i
Guanya per la campanya de
Nadal, i el dia 24 repartiran els
premis en una carpa a la plaça
Salvador Espriu, des de plantes

a bicicletes passant per estufes.
D’altra banda, l’Associació de
Comerciants de Can Sant Joan
ha organitzat el sorteig d’un lot
de Nadal i el segon concurs de
balcons il·luminats. Els veïns in-
teressats en participar en el cer-

Subvencions de la Diputació

Encesa de les llums de Nadal

Una injecció de gairebé 110.000
euros. És l’impuls que ha rebut
el comerç dels barris de Mas
Rampinyo i Can Sant Joan i de
Montcada Centre Comerç
(MCC), uns diners que s’inver-
teixen en diferents projectes de
dinamització en vies d’execució.
La quantitat és la suma de les
quotes dels comerciants associats
i les subvencions de la Gene-
ralitat, l’Ajuntament i la Cambra
de Comerç i Indústria de Saba-
dell. La dotació per a l’MCC és
de 65.701 euros, per a Mas
Rampinyo, 23.787, i per a Can
Sant Joan, 20.080 euros.
L’alcalde, César Arrizabalaga
(PSC), i els presidents de Mont-
cada Centre Comerç, Alfons
Martínez, i l’Associació de Boti-
guers, Comerciants i Industrials
de Mas Rampinyo, Joan Mon-
clús, van signar el 17 de desem-
bre el conveni que permet des-
tinar aquests fons a la dinamitza-
ció comercial.

Aposta. La regidora de Co-
merç, Antònia Bofill (CiU), va
destacar la simbologia de l’acte:
“Mirem d’apostar fort pel pe-
tit comerç”. Monclús va agrair
els ajuts “sense els quals Mas
Rampinyo quedaria molt
aïllat” i per “fer front als im-
pediments, com el retard del
soterrament de la C-17 i la lí-
nia de tren Vic-Puigcerdà”.
Martínez, de Montcada Centre
Comerç, va apuntar que espera
que “un dia no calguin aques-
tes subvencions perquè serà
senyal que el comerç té molt
bona salut”. L’entitat comer-
cial de Can Sant Joan no va
assistir a la signatura oficial, però
també té conveni amb l’Ajunta-
ment. L’objectiu d’aquests con-
venis és establir mecanismes de
col·laboració entre associacions
de comerciants i administra-
cions públiques per potenciar i
fomentar el comerç.

Aportacions
econòmiques

al comerç local
mireia sabartés
redacció

L’Ajuntament ha rebut 34.470
euros de la Diputació pels pro-
jectes de dinamització de
Montcada Centre Comerç i del
teixit comercial de Mas Ram-
pinyo i Can Sant Joan. Part
dels diners també cobriran la
planificació i l’assessorament
del comerç tradicional, i els
estudis de modernització de
les fires comercials. Són ac-
tuacions municipals per fo-
mentar el comerç tradicional.
Els convenis de Comerç 2004
s’han signat amb municipis de
la comarca als quals la Dipu-
tació ha fet una aportació to-
tal de 214.588 euros. A l’acte

de signatura, fet el 16 de de-
sembre a la seu del consell
comarcal, hi va assistir una
delegació municipal formada
per l’alcalde de Montcada i
Reixac, César Arrizabalaga
(PSC), i la regidora de Comerç,
Antònia Bofill (CiU). L’alcalde,
que va parlar a l’acte en repre-
sentació dels consistoris, va
felicitar  la Diputació pel seu
compromís amb els ajunta-
ments. Per la seva banda, el
diputat delegat de Comerç,
Jaume Vives, va destacar la
validesa del model comercial
català basat en empreses
familiars. MS

 >> Parada del CEIP Mitja Costa

PILAR ABIÁN

tamen no cal ni que s’hi inscri-
guin, ja que la mateixa junta de
l’entitat farà un recorregut pel
barri i publicarà els tres guanya-
dors passat Cap d’Any. Els
premis són una televisió, un per-
nil i una caixa de vi.

Automòbils Hiperman, al carrer Santiago, ha obtingut el primer
premi local del concurs d’aparadors que organitzen la Cambra de
Comerç de Sabadell i l’Ajuntament, dotat amb 300 euros. El segon
premi ha estat per a Flors Laia, del carrer Clavell, i el tercer per al
Forn Oliveras del carrer Lleida. MS

Premi a Hiperman pel seu aparador

RUBÉN SIERRA
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>> Compromís de Correus

 >> Els alcaldes, a la dreta, amb els representants de Correus

SÍLVIA ALQUÉZAR

La direcció diu que hi haurà
un nou local i més plantilla

Correus tancarà en breu la com-
pra d’un nou local a la ciutat, en
un lloc que encara no s’ha fet
públic i, una vegada en funcio-
nament la segona oficina, l’en-
titat ampliarà la plantilla, que
actualment és de 24 treballadors,
amb la incorporació d’un altre
carter, segons que va comuni-
car el nou director de la zona
de Correus, Jesús Ángel Flores,
en la reunió del 2 de desembre
amb els alcaldes de la Manco-
munitat de Montcada, César
Arrizabalaga (PSC), de Cerda-
nyola, Antoni Morral (ICV-
EUiA) i de Ripollet, Juan Parra-
lejo (PSC). Segons fonts sindi-
cals, l’immoble és pròxim a l’ac-
tual –situat al carrer Montiu, 12–
i podria estar en marxa al març.

Dues seus. El nou local per-
metrà dividir els serveis en dues
oficines: l’actual per a l’atenció
al públic i la futura per a la distri-
bució de les cartes i altres feines
logístiques. El responsable de
comunicació de Correus a Ca-
talunya, Vicenç Ibáñez, va as-
segurar que les negociacions per
la compra de la segona oficina
estan molt avançades, tot i que
no va anunciar el lloc de la futu-
ra oficina ni quan serà inaugura-
da “per no posar en perill
l’operació”. L’alcalde es va
mostrar satisfet perquè Correus
ha atès les queixes dels usuaris, i
finalment s’atendran les deman-
des municipals. El secretari ge-

neral d’UGT al Vallès Occiden-
tal del sector de Correus, Anto-
nio Jurado, dóna “un vot de
confiança” a Correus perquè
tanqui l’operació de la compra
del local. Jurado va remarcar
que, des que el PSOE governa
a l’Estat, Correus ha mostrat
més predisposició a solucionar
els problemes dels treballadors
i també va agrair les gestions de
l’Ajuntament. De tota manera,
va insistir en què la situació és
insostenible per falta d’espai. “Si
no tenim el local al març, sor-
tirem al carrer”, ha indicat Ju-
rado. Inspecció de Treball va
donar la raó a la UGT aquest
març perquè l’oficina local
incompleix articles de la Llei de
Prevenció de Riscos Laborals.
Si es concreta la compra i s’am-
plia personal, Correus donarà
resposta a les demandes dels tre-

balladors, que ara fa un any van
dur a terme un seguit de pro-
testes perquè l’oficina local s’ha
quedat petita i falta personal per
cobrir les demandes del creixe-
ment del municipi. Alguns dels
problemes detectats ara fa un
any en el servei de Correus ja
s’han solucionat, com ara el re-
partiment de les cartes al Bosc
d’en Vilaró i Can Cuiàs, dos
barris on hi havia moltes irre-
gularitats.
Correus va anunciar reforços
fins al 31 de desembre: tres per-
sones i més hores extres de la
plantilla per garantir una bona
distribució i atenció al públic i
fer front a l’allau de correspon-
dència per les festes de Nadal a
Montcada. També hi ha la pos-
sibilitat de programar un repar-
timent extraordinari segons les
necessitats.

mireia sabartés
redacció
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Una vintena de persones
ha aconseguit trobar feina

IAR reduirà la producció

Des d’intensius de 20 hores de
castellà fins a monogràfics ultra-
ràpids de dues hores de solda-
dor o mecànic. Són 2 dels 12 ta-
llers que durant tres anys (2002-
2004) ha ofert el Servei de
Promoció Econòmica (SPE) de
l’Ajuntament gràcies als prop de
75.000 euros del programa
Equal de la Unió Europea. En el
marc del projecte s’han format
52 persones, gairebé la meitat de
les quals ha aconseguit trobar una
feina en cadenes de muntatge de
fàbriques, en empreses de neteja,
a la mateixa brigada municipal de
neteja o a l’Ecoparc.

Iniciativa comunitària. El
programa Equal Vallès Ocupació
ha estat una iniciativa comunitària
adreçada a la inserció sòcio-
laboral de persones amb dificul-
tats per accedir al mercat de tre-
ball, emmarcada dins de l’estra-
tègia europea per a l’ocupació,
segons que informen fonts de
l’SPE. Al programa han inter-
vingut el Consell Comarcal del
Vallès Occidental, la Diputació,
els ajuntaments (entre ells, el de
Montcada), sindicats i patronal.

Els objectius proposats en un
començament s’han complert
amb escreix, ja que 52 persones
han rebut informació i forma-
ció en noves tecnologies de la
informació, idiomes, tècniques
de recerca de feina, tastets d’ofi-
cis, etc, per inserir-se al mercat
de treball de forma més qualita-
tiva. Una altra de les accions
realitzades al llarg del programa
Equal ha estat l’assessorament i
suport individualitzat als usuaris
per facilitar l’acompanyament
adaptat a les seves necessitats i
l’acció conjunta entre diferents
àrees municipals per atendre els

diferents factors que afecten la
situació de les persones sense
feina.

>> L’SPE fa balanç del programa Equal

 >> Taller d’ofimàtica

ARXIU/PILAR ABIÁN

La multinacional italiana propie-
tària d’IAR Ibérica, al Pla d’en
Coll, preveu produir un terç
menys de frigorífics el 2005 res-
pecte el 2004, una notícia que
no ha satisfet el Comitè d’em-
presa. Segons el seu secretari,
Juan Carlos Vicente, la xifra no
garanteix la viabilitat de la fàbrica
local: “Des d’Itàlia han dicta-
minat una producció de
230.000 unitats, que és insufi-
cient perquè fins ara fabri-

càvem quasi 100.000 aparells
més cada any”. Vicente té se-
riosos dubtes que amb aquesta
producció puguin mantenir la
plantilla, de 426 treballadors. De
tota manera, el Comitè confia
millorar les previsions en pro-
peres reunions. El pla de via-
bilitat s’està retardant, segons la
UGT, perquè l’empresa es va
declarar en suspensió de pa-
gaments i falta nomenar els nous
administradors d’IAR. MS
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 >>Un primer pla d’una de les plaques instal·lades encara a les façanes, que daten del franquisme

PILAR ABIÁN
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 CAMPANYA DEL GOVERN AUTONÒMIC

La Generalitat vol retirar de les façanes
les antigues plaques del franquisme

núria reguero
redacció

l’opinió dels propietaris

FORÇA INDIFERÈNCIA ENTRE EL VEÏNAT

Les Joventuts d’Esquerra Republicana proposaran a l’Ajuntament que n’informi als propietaris dels pisos afectats

La Generalitat de Catalunya ha
engegat una campanya per pro-
moure la retirada de les plaques
dels pisos de protecció oficial
construïts entre 1950 i 1960. El
govern autonòmic considera
fora de lloc que després de vint
anys de democràcia encara es
puguin veure pels carrers de
Catalunya els rètols del desapa-
regut Ministerio de la Vivienda,
amb el símbol falangista del jou
i les fletxes.
El canvi de placa és voluntari.
Per aquesta raó, la Generalitat
promourà entre les comunitats
de veïns la inserció de noves
plaques on les sigles HPO (Ha-
bitatge de Protecció Oficial) i el
recordatori de la llei que regula
els edificis de protecció oficial
substitueixin l’actual llegenda. El
govern autonòmic emfatitza que
la retirada del símbol falangista
no comporta la pèrdua dels
drets dels propietaris d’aquests
edificis, ni en modifica el preu i
el pagament d’impostos.

Antecedents. La campanya
de la Generalitat té l’origen en
una Proposició no de Llei apro-
vada l’octubre de 2001 al Parla-
ment per retirar els símbols del
franquisme dels carrers de Cata-
lunya en un acte simbòlic de
compensació a aquells que van
lliutar per la democràcia. El ma-
teix mes, la secció local de les
Joventuts d’Esquerra Republi-
cana de Catalunya (JERC) va
adherir-s’hi per retirar les més
de 60 plaques del Ministerio de
la Vivienda que hi ha a Mont-
cada. A través del grup muni-
cipal d’ERC, les Joventuts van
proposar a l’Ajuntament l’elabo-
ració d’una relació de tots els

La Ribera
És on es concentra més icono-
grafia falangista. La presidenta
d’un dels blocs afectats del car-
rer de la Conca, Imma Lafuen-
te, no li dona importància: “Si
el canvi de placa és per a mi-
llor hi estic d’acord. Però mai
he escoltat cap comentari”.
Lídia Gimeno, presidenta d’un
altre bloc del mateix carrer, no
sabia que el símbol era el de la
Falange Española Tradicionalis-
ta y de las JONS, moviment fei-
xista que es va convertir en
l’únic partit i sindicat legal a Es-
panya per decret del general
Francisco Franco el 1937. Una
altra veïna, Pilar Cabellos, tam-
poc no s’hi havia fixat i fa 40
anys que hi viu.

Montcada Centre Llevant
Pedro Martínez, membre de la
junta del bloc afectat de l’avin-
guda de la Unitat, fomentarà el

canvi de placa:
“Hi ha gent que
es pot sentir
ofesa, tot i que
al bloc no s’ha
sentit cap co-
mentari”.
El president d’un
dels edificis de protecció oficial
del carrer Bonavista, Alfonso
Sánchez, que tampoc estava in-
format de la campanya, creu que
no és cap prioritat: “Està bé per
la qüestió simbòlica. La Falan-
ge és una cosa del passat amb
què cal trencar”. José Galván,
president veïnal
d’un immoble del
carrer Rosselló,
es mostra més
efusiu: “És bo
que treguin la
placa perquè jo
no en vull saber
res de la Falange. Vaig viure
l’època de la Guerra Civil i hi

van morir moltes persones
innocents”. El president d’un
dels dos blocs de protecció ofi-
cial del carrer Provença, José
María Ribas, també aposta per
la retirada: “Després de tants
anys, aquest símbol hauria
de ser fora. Cal recordar les
coses bones i dolentes de la
història”.

La Font Pudenta
Al passeig de la Font Pudenta,
un dels presidents veïnals,
Francisco García, que va com-
prar el pis fa cinc anys, es
mostra partidari del canvi de
placa sempre que no comporti
cap canvi legal als propietaris.
Les plaques falangistes també
continuen a les façanes d’edi-
ficis de Can Sant Joan, Can
Cuiàs, Mas Rampinyo-Gurugú
i Montcada Nova.  El barri de
Terra Nostra és l’únic que no
en té. NR

pisos amb l’emblema falangista
així com la demanda al Consell
Executiu de la Generalitat del
compliment de l’acord en un
termini de sis mesos. La Junta
de Govern de l’Ajuntament de
Montcada va acceptar la pro-
posta dels republicans.
En compliment dels acords,
l’Ajuntament va fer algunes
actuacions. “Des de la Propo-
sició no de Llei del 2001, el
consistori va retirar les pla-
ques dels edificis municipals
on eren presents, com ara els
antics parvularis dels carrers
Viver i Romaní”, explica la
presidenta de l’Àrea Interna de
l’Ajuntament, Carme Porro
(PSC). La regidora afirma que
l’administració local ja ha com-
plert els compromisos i no té
més competències al respecte.
“Ara és el torn de la Genera-
litat, administració a la que
li pertoca informar als pro-
pietaris”, ha dit.
Fins al moment, tots els titulars
d’habitatges de Montcada que
tenen la placa de la Falange a la
façana que han estat consultats
per aquesta publicació, coincidei-
xen a no tenir notícies sobre la
supressió de la simbologia fran-
quista. Davant d’aquesta situa-
ció, les JERC proposaran que
l’Ajuntament engegui una cam-
panya informativa, seguint la
iniciativa  d’altres municipis de
Catalunya, com Mataró (Ma-
resme). El secretari local d’Or-
ganització de les JERC, Ricard
Fernàndez, lamenta que “les
plaques continuïn a les faça-
nes tres anys després de
l’acord aprovat en Ple”.
Les persones interessades a
obtenir més informació es po-
den adreçar al Departament
d’Habitatge de la Generalitat.

 >>Pedro Martínez

 >>Alfonso Sánchez
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Homenatge als voluntaris
locals de Protecció Civil

mireia sabartés
redacció

ÀNGEL ACÍN

Tres montcadenques
obtenen la distinció

Els vuit membres de l’Asso-
ciació de Voluntaris de Protecció
Civil de Montcada i Reixac van
ser homenatjats per la Coordi-
nadora de Protecció Civil del
Vallès el 12 de desembre, en un
acte a l’Escola Universitària
Politècnica del Medi Ambient de
Mollet que va comptar amb
l’assistència de l’alcalde César
Arrizabalaga (PSC).

Ciutadans tranquils. L’en-
titat, membre de la coordinado-
ra vallesana des de fa mig any,
actua com un cos d’altruistes per
garantir la tranquil·litat dels
ciutadans. El seu president, José
Jiménez, va agrair el reconei-
xement: “Sempre estem a la
disposició del consistori i de
la Policia Local en incendis,
accidents i qualsevol emer-
gència”. Per la seva banda, la
presidenta de l’Àrea Interna de
l’Ajuntament, Carme Porro, va
destacar la tasca de l’entitat:  “La
seva col·laboració és impor-
tant per a la prevenció d’in-
cendis i les campanyes de
conservació dels boscos de
Collserola i la serralada de

Marina, així com per donar
suport a actes esportius, cul-
turals o lúdics com la Caval-
cada de Reis, que serà la seva
pròxima cita, o el Carnes-
toltes”.
Per formar part de l’entitat, si-
tuada als antics parvularis del
CEIP El Viver, a Can Sant Joan,
cal una preparació. Malgrat que
són voluntaris, treballen amb la
professionalitat d’un bomber o
d’un policia local perquè han
d’estar a punt per donar suport
en diferents tipus d’emergències.

 >> Els homenatjats amb el diploma de reconeixement i l’alcalde

Tres alumnes de segon de bat-
xillerat del municipi han estat
premiades pels seus treballs de
recerca en la 23ª edició dels Pre-
mis CIRIT (Consell Inter-
departamental de Recerca i In-
novació Tecnologia) en un acte
al Saló Sant Jordi del Palau de
la Generalitat l’11 de desembre,
amb la presència del conseller
en Cap, Josep Bargalló i el con-
seller d’Universitats, Recerca i
Societat de la Informació, Car-
les Solà.

Infants i vídues. Lidia Mon-
tes i Laura García, del col·legi
La Salle, amb el tutor Josep M.
Zaragoza, van guanyar amb el
treball Aproximació a la integració
del nen disminuït físic, en l’apartat
de Medicina i Psicologia, mentre
que Roser Capella, veïna de
Montcada i Reixac i alumne de
l’Escola Pia de Nostra Senyora
(Barcelona), va ser guardonada
per l’Estudi comparatiu de l’economia
de les dones vídues majors de 65 anys
entre la població catalana de Mont-
cada i Reixac i la francesa d’Osseja,
en la categoria d’Economia i So-
ciologia. Les guardonades han
agraït els testimonis de les per-

 >> Roser Capella

sones i entitats que han col·labo-
rat en la realització dels seus
estudis. Els Premis CIRIT, creats
l’any 1981, són per fomentar
l’esperit científic dels alumnes de
secundària. A la convocatòria de
la Generalitat, s’hi van presentar
410 treballs, 70 dels quals van
ser premiats.

L’associació montcadenca de
voluntaris de Protecció Civil va
entrar a formar part aquest juny
de la Coordinadora de Pro-
tecció Civil del Vallès,  integra-
da per les entitats de la Llagosta,
Palau-solità i Plegamans, Sant
Fost de Campcentelles, Sentme-
nat, Mollet, Montmeló, Mon-
tornès i Parets.  Gràcies a l’entra-
da a la coordinadora, els de
Montcada i Reixac van col·labo-
rar al juny en el control del trànsit
a Montmeló pel Gran Premi de
Motociclisme.

mireia sabartés
redacció

>> Premis CIRIT

LA SALLEL’entitat que els agrupa s’encarrega de la prevenció d’incendis forestals

ARXIU

 >>Montes i García amb Bargalló
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Una doctora ensenya com
viure millor amb fibromiàlgia

>> Conferència d’ACAF a l’Auditori Municipal

núria reguero
montcada

 >>La doctora Ana Maria Cuscó, Reyes Martín i Eva Gonzalo

NÚRIA REGUERO

en 2 minuts...

�

�Campanyes solidàries

� Solucions per comprar pis

Creu Roja recull joguines noves per Nadal i Reis fins al 5 de gener
al Casal de la Mina i al Centre Cívic Can Cuiàs. “Fem campanya
pels nens que ho puguin necessitar i insistim en què cal
promoure els drets humans i regalar joguines no bèl·liques”,
explica César Martínez, coordinador Creu Roja Cerdanyola-
Ripollet-Montcada. Càrites també va fer fins al dia 22 recollida
de joguines noves a l’Escola Bon Dia. D’altra banda, l’ACAPS
Montcada continua amb la captació de fons per comprar produc-
tes d’higiene personal destinats als campaments de refugiats del
Sàhara. Es poden fer aportacions econòmiques al compte 2041-
0092-06-0040007200 de la Caixa de Manresa o a les guardioles
instal·lades a diferents equipaments públics. MS

L’entitat Taarof  bi Salam va convidar l’empresa Credit Way a
una conferència el 3 de
desembre a la Casa de la Vila
per orientar els montca-
dencs d’origen marroquí a
buscar pis. Cristian Garcia,
gerent de l’empresa que
obrirà al carrer Major al
gener, pot facilitar els trà-
mits per una hipoteca i su-
perar dificultats. MS

Treballs manuals a Montcada Nova
L’Associació de Veïns de Montcada Nova organitza un taller de
treballs manuals durant els matins del 27 al 31 de desembre.
L’activitat s’adreça als infants i adolescents de 6 a 14 anys d’edat.
El preu d’aquesta mena d’esplai durant les festes de Nadal és de
25 euros pels que són socis de l’entitat veïnal, i de 28 euros per la
resta. L’horari del taller de treballs manuals, que es farà al local
de l’associació, davant de l’IES Montserrat Miró, al carrer
Carrerada, és de 10.30 a 13h. Les inscripcions es poden fer trucant
al següent número de telèfon: 935 644 930. MS

Els trastorns psicològics i la seva
implicació en l’entorn de les per-
sones que pateixen fibromiàlgia
van ser les qüestions tractades en
la conferència organitzada per
l’Associació Catalana d’Afectats
de Fibromialgia (ACAF) el
passat 15 de desembre. L’acte,
que va tenir lloc a l’Auditori, va
comptar amb la presència de la
psicòloga, doctora i presidenta
de l’Associació per a la Fibro-
miàlgia i la Fatiga Crònica de la
Clínica Cima, Ana Maria Cuscó.

Relacions en parella. La
doctora va abordar la incidència
de la malaltia en la vida en
parella, amb els fills i amb el
món social i laboral: “Hi ha
molts canvis que afecten a
tots i per això és necessari
anar esbrinant què pot fer i
què no pot fer el malalt”, va
aconsellar a la quarantena
d’assistents. “Es tracta d’una
malaltia crònica i, per tant,
s’ha de conscienciar que la
malaltia l’acompanyarà tota
la vida, però la vida segueix i
dins de la malaltia hi ha

moltes coses a fer”.  La presi-
denta de la delegació local de
l’ACAF, Reyes Martín, va as-
senyalar la importància de l’acte
organitzat per l’entitat, ja que hi
ha milers d’afectats. “Hi ha
160.000 catalans que patei-
xen fibromiàlgia i fatiga
crònica; és una quantitat su-
ficient com per cridar l’aten-
ció”, va afirmar. “Moltes do-
nes afectades han acudit a mi
per expressar el seu malestar
davant la incredulitat de les
persones del seu entorn.
Aquest fet és injust perquè
nosaltres sempre ajudem a
qui ens necessiti però quan

requerim ajut no en tenim
tant com voldríem perquè la
nostra malaltia, en no ser co-
neguda, no sembla que ens
hagi d’afectar”, va lamentar.
L’objectiu de la conferència or-
ganitzada per l’ACAF va ser
conscienciar els familiars, amics
i companys de feina de les per-
sones amb fibromiàlgia perquè
les ajudin en tot el possible. La
conclusió final va ser que
l’afectat sempre pot millorar la
seva qualitat de vida.
La regidora de Salut Pública de
l’Ajuntament, Eva Gonzalo
(PSC), va presentar l’acte com a
mostra de suport al col·lectiu.

MIREIA SABARTÉS
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 >> Actuació de la Coral del Casal d’Avis de la Mina

>> Homenatge al Casal d’Avis de Can Sant Joan-La Ribera

mireia sabartés
can sant joan/la ribera

Gabriela Alonso Garcia (Barri-
entos, León, 1914), veïna de Can
Sant Joan des de fa 41 anys, va
rebre un reconeixement públic
al Casal d’Avis de la Mina el 20
de desembre com a usuària de
l’equipament de 90 anys. L’alcal-
de César Arrizabalaga (PSC), el
president de l’Àrea Social, Car-
les Guijarro (PSC), el president
del Casal, Jesús Heredia, la se-
cretària del centre, Francisca
Moreno, entre d’altres, van om-
plir d’afecte la montcadenca,
visiblement emocionada per
l’homenatge, al que va assistir
acompanyada del seu fill.
La coral del Casal va interpre-
tar unes peces, després que la de-
legació municipal fes entrega
d’uns obsequis –com una pon-
sètia gegant– a Gabriela Alon-
so, i obrís els llums del pessebre
(mireu la secció de Cultura de
La Veu). “Esperem que l’any
que ve ens trobem aquí una
altra vegada amb salut i ale-
gria, i que puguem celebrar
un acte tan entrenyable com
aquest”, va dir el regidor de
l’Àrea Social davant dels assis-
tents, prop de 150 persones.

Una veïna de 90 anys rep el
reconeixement dels associats

FOTOS: MIREIA SABARTÉS

en 2 minuts...

�Acaben els actes sobre la sida

�La Guia Agenda 2005 surt al carrer

Els actes al voltant del Dia Mundial de la Sida han sigut tot un
èxit, segons fonts municipals. Així, l’Auditori va fregar el ple
total  el 10 de desembre
en el segon Concurs Sen-
sual, Eròtic i Preventiu, un
dels últims actes. Més de
150  persones van ocu-
par el pati de butaques de
la sala municipal i sis
grups –28 joves– van
participar en el certamen
interpretant coreografies
pròpies per donar un missatge: sexe, sí, però segur.. Els participants
van rebre l’anomenat kit de supervivència sexual, un conjunt de
preservatius. El grup guanyador va ser Erotic Play, format per
Lurdes Morote, David Sánchez i Adriana i Dani Gómez. MS

La Guia Agenda 2005, sisena edició de la publicació municipal
que vol ser una eina útil i de servei sobre la ciutat, ja és al carrer.
Editada per l’Ajuntament, va ser presentada per la presidenta de
l’Àrea de Presidència, Ana
Rivas (PSC), el 22 de desem-
bre a la Casa de la Vila. La
Guia Agenda inclou infor-
mació sobre el calendari fis-
cal i festiu, els equipaments
municipals, els plànols del
terme municipal i els telè-
fons d’interès. També hi fi-
guren les dades actualit-
zades de les associacions
locals, i informació de les
zones de lleure i de dife-
rents llocs emblemàtics de la ciutat. La Guia Agenda es distribuirà
als equipaments públics. MS

 >> L’homenatjada, Gabriela Alonso, al centre amb Heredia i Moreno

MIREIA SABARTÉS

MIREIA SABARTÉS
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CAMPANYA CÍVICA

 Campanya cívica de sensibilització
adreçada als propietaris de gossos

Les regidories de Salut Pública i Serveis Municipals demanen més compromís en la tinença d’animals domèstics

La Regidoria de Salut Pública
realitza anualment campanyes de
sensibilització dirigides als pro-
pietaris d’animals domèstics. Són
campanyes contra l’abandona-
ment, en favor de l’esterilització,
entre d’altres. Aquestes campan-
yes acostumen a tenir missatges
que volen convèncer a través de
la paraula. Aquest mes de de-
sembre, la Regidoria, conjunta-
ment amb el Departament de
Serveis Municipals, ha volgut
donar un tomb a les seves cam-
panyes i ha presentat el cartell de
la campanya «Si permets això,
perdem tots». La imatge mostra
un nen jugant en un parc davant
d’un excrement de gos.
La campanya vol sensibilitzar
des de l’impacte. La Regidoria
ha volgut donar aquest pas des-
prés de comprovar que altres
propostes menys impactants no
han tingut el ressò esperat entre
la ciutadania. La intenció és po-
sar davant dels ulls de tots els
veïns els perjudicis que té per a
tot el municipi un comporta-
ment inadequat respecte els
animals domèstics. A Montcada
i Reixac hi ha gairebé 1.200
gossos censats.
De fet, els sorrals d’alguns parcs
s’han vist profundament afectats

EMA
per les defecacions de gossos,
fins al punt que s’hi ha hagut
d’instal·lar tanques de protecció
en alguns.

Triptic informatiu. La cam-
panya es complementa amb un
tríptic informatiu on es recor-
da la normativa municipal so-
bre tinença d’animals domèstics,
tant pel que fa a obligacions
com a sancions, els punts del
municipi on es poden trobar
pipi-cans i alguns consells sobre
la necessitat d’educar els gossos
per tal de facilitar la convivència
ciutadana.

Despesa municipal. L’A-
juntament destina una part
important del seu pressupost a
qüestions que tenen a veure amb
la tinença d’animals domèstics,
des de la neteja viària, que es veu
afectada pels excrements a les
voreres, fins a la conservació i
neteja dels sorrals dels parcs, pas-
sant per la recollida d’animals
abandonats.
Aquesta darrera actuació muni-
cipal significa un cost de 190
euros de mitjana per cada gos
abandonat. En general, al llarg
de 2004 s’ha gastat 60.000
euros en aquest concepte. LR

 >> Cartell de la campanya informativa

COMPORTAMENTS QUE SE SANCIONEN

L’Ajuntament  sanciona, entre altres, els següents comportaments dels propietaris de gossos i
d’altres animals:

• Tenir, sense autorització, animals salvatges o no qualificats de companyia.
• No disposar de la cartilla sanitària de l’animal.
• Tenir un animal sense identificació definitiva.
• No inscriure el gos en el cens municipal.
• No comunicar a l’Ajuntament que un animal ha causat lesions o ha agredit.
• Si és un gos potencialment perillós, no tenir la llicència municipal.
• Deixar que un animal embruti la via pública o els llocs d’esbarjo.
• Portar un gos deslligat en la via pública i espais públics en general.

I molt especialment:
• El maltractament dels animals, l’abandonament, el seu manteniment en instal·lacions

indegudes, la venda ambulant, etc.
L’import de la sanció va des de 150,25 euros, les infraccions lleus, fins a 450,76 euros, les molt
greus. Aquestes sancions no exclouen la possible responsabilitat civil que es pugui exigir als propietaris
en concepte de danys i perjudicis.

l’ordenança

CARRER

C/ Quarters

Carretera Vella

Parc del Gurugú

C/ Baix de Sant Pere

Plaça Águilas

Camí de la Font Freda (sota autopista)

C/ Carril-C/ Aigües

C/ Jaume I

C/ Llevant

Plaça del Poble

Av. de la Unitat - C/ Leonor

BARRI

Font Pudenta

Montcada Centre

Gurugú

Mas Rampinyo

Montcada Nova

Pla d’en Coll

Can Sant Joan

Montcada Centre

La Ribera

Terra Nostra

Montcada Centre

ELS PIPI-CANS DE MONTCADA

EMA
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 >>Tothom té dret a tenir un animal de companyia

 >>Els pipi-can compleixen totes les mesures sanitàries

En compliment de les competències que la Llei de Protecció dels Animals donen als ajuntaments,
el Departament de Salut Pública organitza el servei de recollida d’animals abandonats. Igualment,
es promouen activitats per tal de disminuir l’abandó i l’adopció dels gossos i gats.

Objectius:
• Realitzar el servei de recollida d’animals abandonats.
• Promocionar l’adopció dels animals abandonats.
• Promoure el no abandonament dels animals.

Servei de recollida i manutenció d’animals abandonats*:

recollida d’animals

* Pel que fa a les xifres provisionals de l’any 2004, que encara no està tancat, indiquen un nou
increment de les xifres respecte l’any 2003.

2001 2002 2003

Gossos i gats vius 245 265 118

Gats recollits 77 29 37

Animals morts 90 70 87

Altres animals 11 16 19

Total de serveis 423 380 253

els animals, en xifres
Llicència municipal per la tinença i con-
ducció d’animals potencialment perillosos*:

Nombre de llicencies    45

Altes durant el 2003      4

* Des del novembre, l’Ajuntament té compe-
tències sancionadores en matèria de gossos po-
tencialment perillosos.

Incidents l’any 2001 5

Incidents l’any 2002 8

Incidents l’any 2003 5

Seguiment d’agressions de gossos:

Expedients incoats per incompliment de
l’Ordenança de tinença d’animals
domèstics:

2003 2002

     5       8

   12     69

   11   -

     6     45

     3       5

     4        -

     4     10

    45   137

Agressions

No inscripció cens/no identificació definit.

Convivència

Convivència (gossos solts i sense morrió)

Convivència (defecacions en via púb.)

Maltractament

Altres

Total

EMA

EMA

-Amb quins objectius s’ha im-
pulsat la campanya?
JG. Des de l’any 2000 portem
fent campanyes de consciencia-
ció ciutadana, per mantenir i tenir
cura dels espais públics i fer-ne
un ús correcte. Els parcs de
Montcada estan adaptats a les
normatives europees i això im-
plica col·locar sorra de platja
com a mesura de precaució.
Aquesta sorra atrau molt als ani-
mals de companyia, especialment
gossos i gats, i allà fan les seves
defecacions, perquè és on se
senten més còmodes. Els amos
d’aquests animals han de ser molt
conscients que els infants juguen
amb aquesta sorra i poden apa-
rèixer problemes de salubritat.
Ens estem trobant excrements
d’animals a la sorra i també als
jocs infantils. Al parc de la Car-

“La defecació de gossos als sorrals
dels parcs és un problema molt greu”

Eva Gonzalo
Regidora de Salut Pública (PSC)

rerada, a Montcada Nova, tenim
problemes amb una colònia de
gats i al parc del Turó Blau, a Can
Cuiàs, hem hagut d’instal·lar una
tanca per evitar que els gossos
entrin a la zona de jocs. És per
això que des de les regidories de
Salut Pública i Serveis Municipals
hem promogut aquesta nova
campanya.
La campanya és molt visual i
impactant. Per què?
EG. Les imatges són més
contundents que les paraules.
Amb la fotografia d’un nen
davant un excrement volem re-
presentar el problema que
actualment tenim i conscienciar
les persones que tenen animals de
companyia. Cal orientar-los bé i
que sàpiguen on poden i on no
han de fer les seves necessitats i
que tinguin clar que els parcs i els

jardins són zones per als ciuta-
dans. Però sempre des del punt
de vista que tothom té dret a te-
nir un animal de companyia, pe-
rò amb seny, educació, respecte
i tolerància envers els seus veïns i
veïnes.
Falta conscienciació?
EG. Haig de dir que sí. Òb-
viament, no podem generalitzar
perquè hi ha gent molt cívica,
que porta els seus animals al pipi-
can i que recull els seus excre-
ments si els fan al mig del carrer.
Però si ens trobem defecacions
a la sorra dels parcs, a zones ajar-
dinades i els propietaris no por-
ten ben lligats els seus animals per
evitar aquests situacions, vol dir
que encara tenim feina a fer.
Suposa molta despesa netejar
els excrements?
JG. La neteja de les defecacions

forma part de la neteja viària dià-
ria, és a dir, l’operari escombra
igual un excrement que un pa-
per. Aquí l’important no és el cost
sinó la repercussió ciutadana,
perquè no és el mateix trobar-te
al carrer un excrement que un
paper.
Com funcionen els pipi-can?
JG. Hi ha de tot. Alguns es fan
servir molt i d’altres estan intactes.
Hi ha alguns propietaris que pen-
sen que si porten el seu animal al
pipi-can poden agafar alguna
malaltia parasitària. Això no és
cert perquè els dipòsits es ne-
tegen cada dia i cada cert temps
es desinfecten. La gent ha de per-
dre la por.
I què passa amb els animals
sense amo?
EG. A Montcada pràcticament
no queden gossos sense propie-

tari, perquè una empresa s’encar-
rega de recollir-los si els troba
pel carrer. A més, evitar que entrin
a les zones de joc no és gaire
complicat, però amb els gats és
diferent, perquè els és més fàcil
accedir-hi. Hem detectat algunes
colònies de gats i els seus orins i
defecacions són més contami-
nants que les dels gossos. La gent
ha de ser conscient també que
quan dóna de menjar als gats del
carrer no està afavorint la salu-
britat del municipi, perquè ells
mateixos estan embrutant el car-
rer i potenciant el creixement
d’animals sense vigilància vete-
rinària, sense condicions higièni-
ques. Aquests animals poden ser
portadors d’algunes malalties pels
humans, que fins ara estaven era-
dicades. I no podem oblidar mai
que els infants són un grup de risc.

Juan García
Regidor de Serveis Municipals (PSC)

La informació per a l’elaboració d’aquest monogràfic ha estat facilitada per les regidories de Salut Pública i Serveis Municipals
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en 2 minuts...

�Cuina degustació

�Parelles lingüístiques

Fa tres anys que el col·lectiu porta a escena Els Pastorets d’Enriqueta Capellades

gent que es mou
Els Titelles

El grup promou el lleure infantil
PILAR ABIÁN

núria reguero
terra nostra

Belén López, Vicente Pérez i Carmen Díaz en la modalitat de
postres i Maria Guardia, Lola Moran i Rosa Jiménez en la
modalitat de plats, van ser els guanyadors del concurs de cuina
organitzat pel grup de solters i separats Amics de Montcada el
27 de novembre a Can Sant Joan. LR

Una cinquantena de parelles pren part de la tercera edició del
programa de voluntaris lingüístics promogut pel Servei Local
de Català. Durant deu setmanes un voluntari i un aprenent es
trobaran per practicar el català en situacions quotidianes. La
presentació va ser el 13 de desembre a la Casa de la Vila. SH

Veïns de Terra Nostra formen
Els Titelles, un grup que va nèi-
xer de forma espontània ara fa
tres anys amb l’objectiu de fer
activitats per als infants. Les pri-
meres passes les va donar col·la-
borant amb la Comissió de fes-
tes del barri. “Els vam propo-
sar fer la cercavila d’inici del
programa i una gimcana per
a nens”, explica Robert Nava-
rro, un dels components del
grup. Arran de l’èxit de la ini-
ciativa, que va aplegar força ca-
nalla, el grup es va animar a con-
tinuar fent altres activitats al llarg
de l’any. Un nou objectiu va ser
fer una representació d’Els
Pastorets al Nadal del 2002. En
col·laboració amb La Unió de
Mas Rampinyo en poc més de
dos mesos es va assajar l’obra,
versionada per Enriqueta Cape-
llades. Organitzat en diferents
comissions: direcció d’actors,
direcció tècnica, decorats, ves-
tuari i finances, el grup va cobrir
tots els aspectes de la produc-
ció..“Vam treballar a contrar-
rellotge però va ser una ex-

periència enriquidora”, recor-
da Navarro. Bona part d’aquell
esforç encara s’aprofita ahores
d’ara, sobretot la part d’atrezzo.
Enguany Els Titelles tornen a
representar novament l’obra el
2 de gener a les 18h, al Gran
Casino de Terra Nostra, i amb
la participació d’una quarantena
d’actors des dels 3 als 40 anys.

Objectiu. “Som un grup de
pares que volem fer coses per
la canalla i incentivar-la des

 >> Els Titelles porten a escena els pastorets en versió infantil.

més informació
Societat Gran Casino

Crta. N-150, km 2,6
Tel 93 575 15 68

d’un punt de vista social i
cultural”, explica Robert Na-
varro alhora de definir els ob-
jectius del grup. De moment,
Els Titelles no estan constituïts
com a associació, tot i que, per
la seva col·laboració amb el
Gran Casino, es consideren ja
part d’aquesta entitat.

AMICS DE MONTCADA
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Divendres 24
lliurament de premis. Cam-
panya Rasca i Guanya. Hora: 10h. Lloc:
Pl. Salvador Espriu. Organitza: Associa-
ció de Comerciants de Mas Rampinyo.
Pare Noël. Hora: de 18 a 22h. Lloc:
Centre Cívic Can Cuiàs (Geranis, sn).

Dissabte 25
concert de nadal. Amb el grup
de Dixieland The Crazy Fiddle Old Jazz
Band. Hora: 22.30h. Lloc: ABI. Preu: 15
euros, 12 euros socis.

Diumenge 26
teatre. Els pastorets, a càrrec del grup
de teatre La Unió de Mas Rampinyo. Ho-
ra: 18.30h. Lloc: av. Catalunya, 16.

Dilluns 27
manualitats. Taller infantil. Del 27 al
31 de desembre. Hora: 10.30 a 13h. Lloc:
AV Montcada Nova (Carrerada, sn). Preu:
25 euros socis, 28 euros no socis.

Divendres 31
cap d’any a l’ABI. Sopar i festa

més informació: www.montcada.org

NOU HORARI

De dimarts a dissabte: de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

Casa de la Vila

Horaris: de dilluns a divendres, de 8 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, d’11 a 14h

SALA PRINCIPAL

EXPOSICIONS

9 GENER

CONCERT D’ANY NOU

A partir de les 18h
Sortida de la plaça de la Pedra
(Can Sant Joan)

18h
Parròquia de Santa Engràcia

EXPOSICIONS

Fins al 9 de gener

VIIIè MERCAT
D’ART

PAISATGES DE CUBA
Pintures de Carlos J. Alonso Sosa

Fins al 9 de gener

5 GENER

CAVALCADA REIAL

A CÀRREC DE
LA BANDA
MUNICIPAL
DE BARCELONA

d’Any Nou amb la Hot Carajillo Happy
Band. Hora: 23h. Preu: 50 euros, 44 euros
socis, el sopar.   De 18 a 22 euros, la festa.
festa de cap d’any. Amb la or-
questra Traffic i disco mòbil. Hora: 0h. Lloc:
Pista coberta (Bonavista, s/n). Preu: 10
euros a la taquilla, 6 euros anticipada (ven-
da a Can Tauler) i Socis Club Jove. Or-
ganitza: Regidoria de Cultura.
cap d’any a La Unió. Disco  mò-
bil. Amb cava, raïm i cotilló. Hora: 23:30h.
Lloc: La Unió (Av. Catalunya, 16).

Diumenge 2
patge real. Hora: 18h. Lloc: Centre
Cívic Can Cuiàs (Geranis, s/n).

Dilluns 3
carter reial. Hora: de 17 a 21h. Lloc:
Pista Coberta Municipal (Bonavista, sn).

Dimarts 4
fira reis. Activitats infantil. Hora: A
partir de les 17h. Lloc: La Unió de Mas
Rampinyo (av. Catalunya, 16).

Dimecres 5
recepció reial. Hora: 17h. Lloc:

Gran Casino de Terra Nostra.
cavalcada reial. Hora: A partir de
les 18h. Lloc: sortida de la Plaça de la
Pedra (Cant Sant Joan).
cavalcada a Can Cuiàs. Hora:
18h. Recorregut pel barri.

Dissabte 8
concert. Poema de Nadal de Sagarra
a càrrec del grup Capella de Música Santa
Maria de Mollet. Hora: 18h. Lloc: Parrò-
quia de Santa Engràcia.
teatre. Els pastorets, a càrrec del grup
de teatre La Unió de Mas Rampinyo. Hora:
18.30h. Lloc: La Unió (Av. Catalunya, 16).

Diumenge 9
concert d’Any Nou. A càrrec de
la Banda Municipal de Barcelona.  Hora:
18h. Lloc: Parròquia de Santa Engràcia.
Entrades: 10 euros a taquilla, anticipades
9 euros i 6 euros els jubilats.En venda a la
Casa de la Vila i l’Auditori.

Diumenge 16
esquí. Sortida en autocar a l’estació
d’esquí de Formigueres. Lloc: Formigueres
(França). Organitza: El centre excursio-
nista El Cim. Reserves: 935 751 783.

BASES DE PARTICIPACIÓ RUA
CARNAVAL 2005
1.Poden participar a la RUA DE CARNAVAL de 2005 que tindrà lloc el dissabte 5 de
febrer, totes les associacions i grups que ho desitgin, ja sigui aportant una carrossa i/
o una comparsa.
2. No s’atorga cap tipus de premi.
3.SUBVENCIONS. S’estableixen set grups de subvenció:
A.- Grups de 15 a 20 persones:    240 eur; B.- Grups de 21 a 30 persones:    300 eur;
C.- Grups de 31 a 40 persones: 360 eur; D.- Grups de 41 a 50 persones: 430 eur; E.-
Grups de 51 a 60 persones:490 eur; F.- Grups de 61 a 70 persones:560 eur; G.-
Grups de 71 o més persones: 620 eur  (més 5 • per persona a partir de la persona 72
i fins a un màxim de 900 eur per comparsa)
-Les comparses de fora del municipi rebran el 50 % de la subvenció establerta en
funció del grup al que correspongui.
4.INSCRIPCIONS. ·Els col·lectius que vulguin rebre la subvenció hauran de registrar
la seva inscripció a l’OAC (Oficina d’Atenció al Ciutadà) de l’ Ajuntament de Montcada
i Reixac, Av. de la Unitat 6,  de dilluns a divendres en horari de 8 a 19 h. presentant
l’imprès Full inscripció Rua de Carnaval 2005 de Montcada i Reixac.
·El termini d’inscripcions serà del 10 al 28 de gener de 2005 ambdós inclosos.
·5.Serà obligatori  que cada carrossa i vehicle porti un extintor homologat.
6.Es recomana que les instal·lacions elèctriques dels equips de so i de llum les faci
personal qualificat.
7.Per motius de seguretat no es podrà fer provisió de benzina als generadors quan
estiguin en marxa. Es fixarà una parada tècnica a efecte de poder-ho fer en una
situació de risc mínim.
8.La Rua farà la sortida a les 18’30 h. en el carrer Bifurcació. L’ordre de col·locació de
les comparses a la Rua correspondrà al número d’inscripció.
9.L’itinerari serà el següent: c/ Bifurcació, c/ Bateria, c/ Masia (o c/ Reixagó – c/
Molí),  c/ de la Mina, Av. de la Unitat, c/ Pasqual, c/ Elionor, c/ Major, Pont dels
Hermanos.  Final: Pavelló Miquel Poblet (Camí de la Font Freda)
10.Les coreografies de les comparses han de ser mòbils, les comparses no poden
aturar-se per fer les coreografies.
12.El Sambòdrom es celebrarà seguidament en finalitzar la Rua, en el Pavelló Miquel
Poblet. Les comparses disposaran de 2 minuts per fer la seva coreografia en el
Sambòdrom a partir del moment en què estiguin col·locades.
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El proper número, el 14 de gener

Editorial

Nou any, nous reptes

Telèfons d’interès
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon  i una còpia del DNI.No
es publicaran les cartes que atemptin contra
la dignitat de les persones i que no siguin
respectuoses tant amb les persones com
amb les institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Voldria saber per què en el carrer Carrerada, entre Torres i
Bages i Bruch hi ha cinc passos de vianants? Són tots vàlids?
Maria del Mar Saiz. Mas Rampinyo
Tots els passos existents són vàlids i efectius. Tot i que no hi ha una
norma que reguli el nombre de passos que ha d’haver en un carrer,
aquests es pinten d’acord amb les necessitats dels vianants. En el tram
que vostè indica ens trobem amb dos encreuaments, a més de l’accés a
un parc infantil i l’IES Montserrat Miró. Antonio Franco, cap de la
Policia Local de Montcada i Reixac

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 935 754 094

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 935 726 474
Of. de Desenv. Local 935 648 505
Policia Local  092 -935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

farmàcies

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto,  rambla Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 26

Localitzacions

desembre/gener
 DL      DM      DC       DJ       DV       DS      DG

24
Guix E. Relat

25

J. Relat

27 28
Marín Duran

29 30
Vila Pardo

26
E. Relat

Guix Guix

2131

3
V. Nieto J. Relat

4 5
Marín Duran Vila Pardo

876 9
Pardo

10 11 12 13 161514
E. Relat Vila J. Relat Marín Duran Vila Vila

Agradecimiento
RAN
Pla d’en Coll
>>Mi hija está muy grave, no sé
el tiempo que podré estar con
ella. Mi marido y yo tenemos el
corazón roto en mil pedazos.
No puedo explicar cómo me
siento, pues sufrir más es im-
posible. Pero yo, su madre, la voy
a hacer feliz. Cuando se quita el
chupete, me da un beso y me
dice mamá se me parte el alma.
Esta carta va dirigida a todas las
personas que me dan su cariño,
que me han ofrecido dinero y
todo lo que tienen. Gracias a ellas
me he sentido un poco más fuer-
te. Agradezco a todas las perso-
nas de Mas Rampinyo y Pla d’en
Coll que, sólo con tocarme la
espalda, me transmiten su amor
y solidaridad. Todos los que co-
nocen a mi hija siempre la re-
cordarán porque es un ángel, con
sus ojitos azules y su pelo claro.
Gracias también a mi familia y
a la de mi marido y sobretodo
a mis hermanas y a mi sobrina
que siendo tan pequeña la llena
de besos. Si no fuera por ellas,
no podría salir adelante.

Ja pago jo!
Noel Marín
Pla d’en Coll
>>El futur costa diners. La su-
pervivència del nostre planeta
depén d’una gran millora de l’ús
dels recursos de què disposem i
de no malbaratar-los. A casa
meva realitzem separació de
brossa inorgànica, orgànica, vi-
dre, papers olis (tot i que al Pla
d’en Coll no hi ha punt de
recollida mòbil d’olis) i piles…
i he pagat 47 euros per poder-
ho fer i estic content de partici-
par en la preservació del medi
ambient. Per altra banda, també
penso que qui més residus ge-
nera més ha de pagar. Per què
una família de dos membres
paga el mateix que una de qua-
tre? No podríem establir una
taxa d’escombraries més justa i
equitativa? Tanmateix caldria
reconsiderar la manera de cal-
cular-la per als comerços. En el
meu cas, treballo en un centre
de serveis sanitaris de 60 m2 i he

hagut de pagar 116 (us puc ben
assegurar que la gènesi de residu
laboral és immesament inferior
a la de casa). Sabeu quan ha de
pagar el mateix centre si té 180
m2 (tres vegades més)? També
116 euros. Tot i ser més gran,
amb possibilitat de generar més
residus paguem igual. Aquesta
incongruència té a veure amb la
taula de càlcul de la taxa que
estableix la quota en funció de
l’activitat i la superfície del lloc
que ocupa. Per què no inventem
una fòrmula que tingui en
compte la quantitat d’activitat/
m2? Hem de fer càlculs més jus-
tos per a tothom per no tenir
la sensació d’estar convidant a
una “ronda de taxa” els que
generem menys que els que ge-
neren més.

Puñalada trapera
Manuel Gómez
Pla d’en Coll
>>Así es cómo me siento des-
pués de comprobar cómo nos
trata nuestro Ayuntamiento.
Hace más de 5 años que soy
usuario de la Deixalleria e inclu-
so en el 1998 me dieron un di-
ploma por ello. Desde el primer
día de su implantación separa-
mos la materia orgánica y hasta
cambiamos de cubo porque el
primero se nos rompió de tan-
to usarlo. ¿Y todo esto para qué?
Pues para que nos bonificasen
el 25% de la tasa, pero eso sí,
quizás el año que viene porque
ahora paga igual que todos.
Entonces ¿por qué tanto esfuer-
zo? Si luego te lo agradecen igual
que el que no recicla. Además,
si estadísticamente está demos-
trado que generamos 1,5 kg de
residus por persona y día, ¿por
qué nos cobran de acuerdo con
el valor catastral de la vivienda?
O sea, que se da la paradójica
situación de que en un piso de
90 m2 y 2 personas que generan
3kg de residuos pagan más que
en un piso de 60 m2 y 4 perso-
nas, cuando éstos últimos gene-
ran 6 kg de residuos. Si teórica-
mente este impuesto es para
costear los gastos de recogida,
resulta que habrá mucha gente
que pagará más que otros, cuan-

do están generando menos re-
siduos. Esto es totalmente injus-
to. Por último, ya sabemos sr. al-
calde que los impuestos no gus-
tan a nadie, pero sí son necesarios
y yo soy el primero en aceptar-
los, pero las formas de cobrar éste
me parecen un “golpe de esta-
do” a los que hemos colaborado
en la recogida selectiva, por eso
desde ahora en mi domicilio
todo irá a un mismo cubo.

Indignació
Ester Figueras
Montcada
>>Estic una mica farta! Com-
plex esportiu al Pla d’en Coll,
les instal·lacions no tenen ni un
any i ja estan rovellades. Per cert
m’han timat 18,75 euros de mig
mes i 1,50 euros del carnet de la
meva filla, que ni tinc al meu
poder. Em sento timada. Anem
seguint! Biblioteca, on? Al costat
de l’Aqua. Com no! Al Pla d´en
Coll, oi? Perfecte, sí  sr. Capella
estic amb vosté, però perqué no
fan coses noves però es man-
tenen i s’actualitzen les antigues?
No seria genial que cada barri
gaudís dels mateixos serveis?
No parem! Taxa de residus, oh
és clar! No m’estranya gens. To-
thom llença la brossa on vol, no
on deu. Una servidora procura
seleccionar correctament les dei-
xalles i després vénen darrera teu
i ho llencen tot junt i on no toca.
Solució: al carrer Guadiana , una
plaça menys d’aparcament blau
(una altra!) i un contenidor verd
per als que no reciclen. Vinga va!
Zones blaves. Perquè no n’hi ha
al Pla d´en Coll? També hi ha
problemes d’aparcament, però
hi ha pàrquings privats, aquí al
centre no! Fent referència a la
dificultat d’aparcament, perquè
no es prohibeix estacionar al
carrer Domingo Fins i així no
hem de fer malabarismes per les
seves fantàstiques voreres amb
iaies de 89 anys i nadons de 9
mesos. I la taxa de transport!,
Pateixo pols i sorolls pendent
del soterrament de la línea de
França que es farà quan sigui
vella i hagin caigut un parell de
blocs per la velocitat a la que
passen els trens… i que no pas-
sin, si us plau, més atropella-
ments  i incidents. I haig de pa-
gar aquesta taxa i a més pagar
bitllet cada cop que agafo el
transport públic, vinga, hombre,
vinga! Ja n’hi ha prou, no?

Acomiadem el 2004 a l’àmbit municipal amb una assignatura
pendent que caldrà seguir estudiant al 2005: la taxa de recollida de
residus. El govern ha introduït millores en la seva aplicació, però
les veus discrepants continuen al carrer. Després de festes, caldrà
reprendre la qüestió sense deixar la via del diàleg, ja iniciada, tot i
que de moment sense acord entre el govern local i la Favmir.
Altres nous reptes del 2005 són els que han plantejat els repre-
sentants del govern autonòmic que recentment han visitat el municipi.
A principi de mes, la consellera de Salut Pública, Marina Geli, va
anunciar l’inici de les obres de la nova Centre d’Assistència Primària
(CAP) al Pla d’en Coll, prop de les pistes d’atletisme. Aquest és un
equipament llargament reivindicat i certament necessari per donar
a una població que ha crescut en els darrers anys quant a nombre
d’habitants però no pas en serveis bàsics sanitaris. Per fi la construc-
ció d’aquest CAP permetrà descongestionar l’actual i oferir una
millor atenció als usuaris. Més endavant, es confirma la necessitat
d’un hospital lleuger mancomunat per a diversos municipis, entre
ells Montcada, Cerdanyola i Ripollet, un projecte a desenvolupar
durant l’actual mandat de la Generalitat que ha obert moltes
expectatives en aquestes poblacions.
També el 2005 s’apunta com una any clau en el projecte de soter-
rament de la C-17 a la plaça d’Espanya. Segons el conseller de
Política Territorial i Obres Públiques, Joaquim Nadal, durant els
propers mesos es farà el projecte definitiu amb l’objectiu de licitar
obres abans de final d’any o bé a principi del 2006. Serà una obra
complicada, que durarà mesos, però que contribuirà a eliminar
Montcada de la informació del trànsit que cada matí parla del
municipi com d’un punt negre de la xarxa viària. A l’espera de
veure engegar aquests projectes, bon any i bones festes!
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Carles Guijarro
Portaveu del PSC

Hem complert amb
els objectius marcats

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Hem fet molta feina
i tenim nous reptes

José F. Márquez
Portaveu d’ICV EUiA

Dues facetes positives
per a la nostra coalició

Marta Aguilar
Portaveu d’ERC

Portaveus municipals

En la darrera edició d’enguany plantegem als grups polítics amb
representació en el Ple municipal que facin balanç del que ha estat el
2004, tant del govern local com de cada grup en particular.

Quina valoració fan de l’actuació del govern durant aquest
exercici? Ha assolit com a grup els objectius que es van
marcar a principi d’any? Quins en tenen per al 2005?

ICV-EUiA va començar l’any polític des
d’una perspectiva diferent a la d’aquests
moments, llavors estàvem a l’oposició i
ara estem al govern, però creiem molt
sincerament que des de les dues vessants
hem fet una bona tasca, aplicant la mateixa
filosofia que ens ha diferenciat d’altres
arreu del país. L’any passat per aquestes
dates ens felicitàvem pel bons resultats
obtinguts durant tot el període electoral,
tant a nivell de Catalunya com de la resta
de poblacions, avui també podem fer una
valoració molt positiva perquè ens hem
consolidat com a força de govern i po-
dem aplicar directament mesures que be-
neficien els ciutadans i ciutadanes, a tra-
vés del govern de la Generalitat i dels
Ajuntaments. Concretament a l’Ajun-
tament de Montcada i des de la nostra

Molta gent coincideix, quan en parles pel
carrer,  que l’aportació que ha fet CiU al
govern municipal ha estat decisiva, sobre-
tot en aquest darrer any, quan ha estat la
prioritat consolidar una estabilitat política
necessària pel futur de Montcada.
S’ha fet molt bona feina. Hem situat la
ciutat en una bona posició en camps com
el de la cultura, els serveis socials, els reptes
medi ambientals, o el desenvolupament
de les activitats econòmiques, intentant
reactivar el món del comerç i les opor-
tunitats per a la gent.
Però encara ens resta molt per fer, tenim
molts reptes per endavant. Reptes que và-
rem assumir amb un programa de govern
per al decenni 2000 a 2010. Molts d’ells
vinculats a compromisos d’altres admi-
nistracions, Generalitat de Catalunya, Di-

L’equip de govern encapçalat pel partit
socialista marca una dinàmica pròpia que
arrossega a la resta de partits que confor-
men l’equip de govern. La manca de dià-
leg, la prepotència i la poca voluntat de
consens són particularitats d’una manera
de governar que s’allunya de la ciutadania.
Les darreres reivindicacions veïnals fan
palès aquest fet. Els veïns no veuen reflec-
tides en les prioritats marcades pel govern
ni els seus interessos ni les seves necessitats.
Al marge d’aquestes accions concretes
com ha estat la pujada d’impostos i taxes,
i d’implantació de noves zones blaves, que
ha comportat una resposta immediata per
part de la ciutadania, les quotidianes deci-
sions del govern no tant apreciables a curt
termini,  perfilen un model de ciutat  que
des d’ERC entenem encaminada cap a la

L’actuació del govern local ha estat cen-
trada en culminar i aprovar els grans
projectes d’aquest mandat: la nova biblio-
teca, el camp de futbol de la Ferreria, el
centre cívic a l’antic Kursaal, les escales
mecàniques, l’espai museístic del parc de
les Aigües, el trasllat de Valentine, el Pla
Integral de La Ribera, l’escola bressol de
Terra Nostra, la plaça de Nicaragua... Tot
això ho hem complementat amb l’ober-
tura de l’escola bressol de Can Cuiàs,
amb noves pistes de petanca, la millora
de zones urbanes (carretera Vella, Sant
Antoni, voltants de La Salle, plaça Salva-
dor Espriu, ampliació de Montcada
Aqua…).
Hem tingut amb nosaltres als consellers i
conselleres de la Generalitat, com mai
havien visitat Montcada, i ens han promès

no sostenibilitat. La continua requalifica-
cions de sòl per a la construcció de nous
habitatges en reductes allunyats del nucli
urbà agreujarà aquesta problemàtica. Els
ingressos que proporcionaran aquests nous
habitages no compensaran les despeses
dels serveis que hauran de rebre. Fet que
no passaria si tinguessin un nucli urbà més
compacte i menys dispers. Els objectius
pel 2005 d’ERC continuen esdevenint-se
a l’hora el seu compromís: treballar per
un model de ciutat sostenible i socialment
més justa. El discurs d’ERC pot agradar
més o menys, però entenem que el que
no es pot posar en dubte és la seva
coherència i honestedat. Per a Montcada
el nostre desig és que el 2005 permeti
portar a terme a tothom els somnis, els
projectes i les il·lusions. Bon Nadal!

putació de Barcelona... El soterrament
del TAV, línia de França, el soterrament
de la C-17 per Mas Rampinyo, un nou
Centre d’Assistència Primària… la major
part compromisos del darrer Govern de
la Generalitat que com a grup municipal
vàrem lluitar perquè fossin realitat el més
aviat possible.
En aquestes festes nadalenques volem
reiterar el nostre compromís per Mont-
cada i els seus ciutadans. Estem disposats
a treballar per la ciutat amb energies
renovades, perquè com molts de vosal-
tres, també portem Montcada al cor.
En nom del grup municipal de CiU, us
desitjo que tingueu un feliç 2005.

El govern no atén
les prioritats veïnals

Teodoro García
Portaveu del PPC

Suspès al govern

Al finalitzar l’any i respecte a l’actuació del
govern municipal, hem de manifestar la
nostra valoració negativa quant a aspectes
que considerem molt importants. Un d’ells
i, certament el qual més ha crispat els
ànims en la ciutat, ha estat el de l’enorme
pressió fiscal que ha creat l’equip de govern
del nostre Ajuntament. A l’important aug-
ment en les Ordenances amb els imports a
satisfer per l’IBI (contribució urbana),
recàrrec metropolità del transport, zones
blaves, hem  d’afegir ara el de recollida de
residus. S’han fet ja tres manifestacions
(quatre quan surtin aquestes línies), en les
quals dues o tres mil persones protesten
per aquests augments que vam considerar
clarament abusius. Ara, i a la vista d’aques-
tes manifestacions, l’equip de govern busca
el diàleg amb els ciutadans. I nosaltres ens

preguntem: “Ara?. Quan ja s’han aprovat per
la majoria de govern (PSC, CIU, ICV, EUiA)
les Ordenances que regulen aquests augments?”.
Vam dir en el seu moment i repetim ara
que el moment del diàleg era abans no ara.
Era llavors quan s’havia d’escoltar la veu
de la nostra ciutadania. Des del govern
municipal s’aplica la màxima que els
correspon a ells imposar el seu criteri. Ens
vam preguntar: És així com un govern
d’esquerres escolta el clam de la ciutat? És així
com s’aplica el famós “tarannà”? Ara hem de
dir que un govern, sigui el que sigui, sempre
acabarà sent valorat pels seus ciutadans per
la seva acció de govern. Des del PP podem
constatar un cop més que els socialistes
amaguen i amparen la seva ineficàcia i
mala gestió pública amb la pujada dels
impostos i la creació de noves taxes.

coalició, fem una valoració positiva de la
tasca realitzada durant aquest any que està
finalitzant, ja que des de la nostra incor-
poració al govern al mes de març passat,
hem intentat aplicar aquesta filosofia que
ens caracteritza, verda i ecologista de
debò, i estem convençuts que ho hem
aconseguit, reflectint-se en els pres-
supostos elaborats per al 2005, i esperem
que quan hagi sortit aquesta premsa
estiguin aprovats, ja que son de caire molt
social i que recau prioritàriament sobre
les persones. Esperem pel 2005 continuar
amb aquesta mateixa línia, i mitjançant el
diàleg i el convenciment arribar a
l’aplicació de polítiques i mesures que
recaiguin directament en el benestar de
les persones. Bones festes i feliç any nou.

inversions i suports als projectes que
tenim pendents, TAV, soterrament de la
C-17, hospital lleuger, el nou CAP, la ca-
serna dels mossos d’esquadra, Escola
d’Adults…
Hem estat capaços de compartir tasques
de govern en un equip format per repre-
sentants de quatre grups polítics que
compartim la idea de sumar il·lusions,
esforços i compromisos.
Amb l’aprovació del nou pressupost, es
visualitzarà l’esforç i l’impuls que dona-
rem a les regidories de l’Àrea Social,
sobretot a Educació i Serveis Socials, amb
una pujada de més del 20% respecte el
pressupost del 2004, perquè si són
importants les infraestructures encara ho
som més les persones.
Feliç 2005, solidari i sostenible a tothom!

Anàlisi política
de l’any 2005
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La Banda de Barcelona oferirà

el tradicional concert d’Any Nou

ACTIVITATS NADALENQUES

Les entitats socials i culturals del municipi s’organitzen per rebre el Nadal amb concerts, tiós i pessebres

sònia hernández
redacció

Tió de l’Esplai Sesa. El Nadal és una
de les èpoques més emocionants de l’any per als més
menuts. L’Esplai Sesa va celebrar la seva arribada pegant
al tió el passat 18 de desembre.

Concert de Nadal. L’Associació musical
Giravolt, la coral del Casal d’Avis de la Mina i la del Centro
Aguileño van omplir de gom a gom l’Auditori el 17 de de-
sembre. Van repetir el 18 a l’església de Can Sant Joan.

La Fira de Santa Llúcia. Va obrir
les activitats del Nadal, en celebrar-se els dies 10, 11 i 12
de desembre a la rambla dels Països Catalans de Mont-
cada Nova.

Jocs de rol. L’entitat Kromm va organitzar una
sessió de jocs de rol per celebrar el període vacacional
que comença amb l’arribada del Nadal. La jornada va ser
el passat 19 de desembre a l’Espai Jove Can Tauler.

Verdi i Strauss. La Banda Mu-
nicipal de Barcelona serà la protagonista del
III Concert d’Any Nou, que se celebrarà a
l’església de Santa Engràcia el 9 de gener, a
les 18h. El concert constarà de dues parts. A
la primera, la formació interpretarà peces de
Suppé, Berlín, Mohr i Saint-Saëns; mentre que
a la segona els autors interpretats seran Verdi
i Strauss. S’han posat a la venda 300 entrades,
a la Casa de la Vila i a l’Auditori Municipal al
preu de 10 euros, 9 euros si es compra anti-
cipada i 6 euros per a jubilats. La meitat del
preu de l’entrada anirà destinada a Càritas
de Montcada.

El Nadal no és una data només
familiar, sinó que també és
temps per compartir-lo amb
amics, veïns i conciutadans. Així
ho demostra l’ampli programa
d’activitats que s’ha dut a terme
les darreres setmanes i que
continuarà fins a l’entrada del
nou any. Entre les cites que en-
cara s’han de celebrar, destaca
la que és potser la més
majoritària: la Cavalcada de Ses

Majestats els Reis Mags d’Orient,
que se celebrarà el proper 5 de
gener, amb el seu tradicional
recorregut, amb sortida des de
Can Sant Joan i arribada a Mas
Rampinyo. Can Cuiàs també
tindrà la seva cavalcada. Una
altra cita important serà el III
Concert d’Any Nou, que
enguany anirà a càrrec de la Ban-
da Municipal de Barcelona. I
encara més activitats, com les
representacions dels Pastorets a
Terra Nostra i Mas Rampinyo.

FOTOS: PILAR ABIÁN, SÍLVIA ALQUÉZAR, NÚRIA REGUERO, MIREIA SABARTÉS, ROSER SOLANO I BANDA MUNICIPAL DE BARCELONA.

Pessebre i Nadales. El Centre Cívic de
Can Cuiàs va inaugurar el seu pessebre amb un recital
de la coral del Casal d’Avis de la Mina el 13 de desembre.
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Casal d’avis de la Mina. L’encesa
del seu pessebre i el concert de la coral del centre van
inaugurar la festivitat nadalenca al Casal del parc de les
Aigües el passat 20 de desembre, quan també es va
homenatjar a la montcadenca més gran.

Pessebres. Un any més, l’agrupació de
pessebristes va exhibir els seus diorames a l’església
de Santa Engràcia. La mostra, inaugurada el 10 de
desembre, es pot visitar durant totes les festes
nadalenques.

Pare Noël. La Font Pudenta-Muntanyeta va ser
una de les primeres zones de Montcada i Reixac en rebre
la visita d’un dels personatges màgics que poblen el
Nadal. El Pare Noël va repartir il·lusions entre els més
petits, i els gran també, el passat 19 de desembre.

ACTIVITATS NADALENQUES

Concert i vermut de Nadal. L’ABI
va donar la benvinguda a aquestes dates entranyables
amb un vermut a l’entitat el passat 19 de desembre. Abans,
la sala gran va acollir el concert del grup 7Pactum de
música a capella, del montcadenc Mario Espel.

Caga tió a Can Cuiàs. Qui canta
més fort i dóna els cops més suaus al tió, té les millors
sorpreses. Així ho van poder demostrar a Can Cuiàs tots
els nens i nenes que es van aplegar al centre cívic el
passat 19 de desembre.

Esplai per a la dona. L’associació,
creada el 1986 i amb 270 sòcies, va celebrar la festa pre-
Nadal el 21 de desembre a l’ABI, un dels actes més
multitudinaris que organitza cada any.

Concert a la Unió. Originalitat a les
nadales amb l’actuació de la formació Jazz’s Nadal –a la
foto– i Entretrés, en un festival el 19 de desembre per
recaptar fons per rehabilitar la teulada del seu local.

Escolania. La música té un paper especial en
aquestes dades tan assenyalades. Els grups de l’Esco-
lania, l’infantil i el de joves, de Montcada van oferir sengles
concerts el 19 de desembre a l’església de Santa
Engràcia.

Tradicions culturals. La Fundació Cul-
tural Montcada va començar a escalfar motors amb la
inauguració del pessebre, el 22 de desembre, dut a terme
per Jaume Cunill, a la fotografia.
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Comença la distribució dels
calendaris de pintures locals

L’AFMIR gestionarà el
premi Alsina de foto

Socis de l’entitat exposen les seves obres a l’ABI

sílvia alquézar
montcada

El Mercat d’Art romandrà a l’Auditori fins el pròxim 9 de gener

mireia sabartés
montcada

 >> Un moment de la inauguració de la mostra a l’ABI >> L’Auditori va començar el dia 17 a repartir calendaris.

SÍLVIA ALQUÉZAR

L’Agrupació Fotogràfica de
Montcada (AFMiR) coordinarà
el premi fotogràfic que promou
l’empresa montcadenca Enco-
frados Alsina, especialitzada en
estructures de formigó. La pri-
mera edició del premi es va con-
vocar al mes de juliol de 2004.
Aquesta és una de les convoca-
tòries amb una dotació més ele-
vada del panorama fotogràfic,
amb 6.000 euros per al gua-
nyador, 2.000 euros per al segon
premi i 1.000 per al tercer. El
president de l’AFMiR, Cosme
Oriol, ha explicat que la coor-
dinació “d’un premi d’aques-
tes característiques és un
repte per a l’entitat, ja que hi
ha una participació molt ele-
vada i suposa l’establiment
d’una organització molt acu-
rada”. Amb aquesta, l’Agrupa-

ció suma una altra iniciativa am-
biciosa a les dues que ja duu a
terme des de fa uns anys, i que
són la Biennal Medalla Ciutat de
Montcada i el Photomontcada,
que es va estrenar l’any passat.
A partir d’ara, l’entitat alternarà
les tres convocatòries de mane-
ra que totes siguin biennals.

Mostra a l’ABI. Oriol va ex-
plicar les novetats de l’entitat
durant la inaguració de la mostra
que l’AFMiR ha instal·lat a la sala
d’exposicions de l’ABI, el 16 de
desembre. Fins al gener es pot
veure l’obra d’una trentena de
socis de l’entitat. “És una mos-
tra especial, perquè hi ha la
fotografia de socis veterans
amb la d’altres que comencen
o tenen menys experiència”,
va explicar Oriol, qui també va
recordar que l’ABI havia ajudat
l’AFMiR en un moment clau.

 >> Visitants del mercat d’art “remenant” entre les carpetes de pintures.

FOTOS: MIREIA SABARTÉS

El calendari del 2005 il·lustrat
amb pintures de Montcada i
Reixac ja s’està distribuint de
manera gratuïta i, fins a esgotar
existències, a l’Ajuntament, la
Casa de la Vila i l’Auditori Mu-
nicipal. La presentació del
calendari que edita cada any l’A-
juntament va tornar a ser mas-
siva. Un total de 200 persones
van omplir el dia 17 l’Auditori.
L’acte va coincidir amb l’ober-
tura de la vuitena edició del Mer-
cat d’Art, una iniciativa amb què
la Regidoria de Cultura vol
difondre la tasca dels artistes lo-
cals alhora que vol promoure
una compra diferent de Nadal.
Al Mercat d’Art, hi participen
una vintena d’artistes: creadors
en pintura, fotografia i escultu-
ra, que exposen un conjunt d’o-
bres que també són a la venda
per als visitants que hi estiguin
interessats. Cap de les obres, en
diferents formats, no pot
excedir el preu de 300 euros. En
l’obertura del mercat,  el
president de l’Àrea Social, el re-
gidor Carles Guijarro (PSC), va
animar als presents a comprar
obres originals  d’artistes locals.
El Mercat d’Art es pot visitar
fins el 9 de gener a l’Auditori.
De fet, el calendari del 2005 és
un recull de pintures d’artistes
locals. Editat per l’Ajuntament,
està il·lustrat amb les obres
guanyadores de les quatre
edicions del premi de pintura de
festa major. Per això, l’alcalde,
el socialista César Arrizabalaga,

creu que el calendari “és un
clàssic, i el del 2005 està fet
amb imatges de Montcada de
pintors locals”. La regidora de
Cultura, Amèlia Morral (CiU),
va destacar la rellevància del

patrocini de les empreses.  L’A-
juntament ha editat 3.000 ca-
lendaris de sobretaula, 3.500 de
paret i 700 plegables. En total,
500 exemplars més que l’any
passat.



272a quinzena
desembre 2004publicitat



2a quinzena
desembre 200428 cultura

L’entitat de Mas Rampinyo compta amb el suport econòmic de la Generalitat

sònia hernández
redacció

núria reguero
montcada

 >> Bello, segon per la dreta, visita la Unió acompanyat de l’alcalde

 >> La cafeteria ha estat un dels primers espais remodelats a l’ABI

La Unió i l’ABI treballen per
la recuperació dels edificis Pintures de Carlos

Javier Alonso Sosa

>>Mostra a la Casa de la Vila

NÚRIA REGUERO

Visita oficial al poblat ibèric
Una representació de l’Ajuntament, composada per l’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC), el president de l’Àrea Interna, Carles
Guijarro (PSC), la presidenta de Presidència, Anna Rivas (PSC),
i la regidora de Cultura, Amèlia Morral (CiU), va visitar el poblat
ibèric de les Maleses el
passat 11 de desembre
en una visita oficial per
conèixer els avenços
que s’estan produint al
jaciment. La directora
del Museu Municipal,
Mercedes Duran, va
explicar als polítics les
activitats que s’hi estan
portant a terme. LR

La Casa de la Vila va inaugurar
el passat 15 de desembre l’ex-
posició de pintura de Carlos
Javier Alonso Sosa, un jove de
18 anys arribat de Cuba fa uns
mesos. La mostra, que es pot
visitar fins al 9 de gener, es
composa d’una vintena de
paratges oberts i planúries co-
bertes de vegetació. I és que,
malgrat les platges són l’atractiu
natural més conegut del Carib,
el que motiva el jove artista són
els paisatges de la seva illa:
“M’agraden molt les arbre-
des i m’omplo més pintant

boscos i muntanyes”, explica.
L’acte inaugural va comptar
amb la presència del regidor de
l’Àrea Social, Carles Guijarro
(PSC), i de l’alcalde, César Arri-
zabalaga (PSC). Carlos Javier
Alonso es va mostrar molt satis-
fet. L’artista cubà vol fer palés
el seu agraïment al consistori
amb la donació de la seva millor
obra.  “Expresso sentiments
i coses importants de la meva
vida com la infància i la ma-
nera com em veig ara”, diu
Alonso. El jove té la impressió
que la seva obra ha agradat a
qui l’ha contemplada i pensa se-
guir exposant a Barcelona.

ÀNGEL ACÍN

La Unió de Mas Rampinyo i
l’Associació Benèfico Instructi-
va (ABI) són dues de les entitats
més actives del municipi, a més
de ser les que tenen més passat i
un destacat patrimoni: els seus
edificis, construccions centenà-
ries que reclamen reparacions
urgents i remodelacions.
Les abundants pluges patides
l’any passat van provocar di-
verses filtracions a la teulada de
la Unió –un edifici que data del
1921 i, per tant, composat ma-
joritàriament per vigues de fus-
ta–, que en ser reparades van
posar de manifest altres possi-
bles patologies. Fer l’estudi
d’aquests problemes i solucio-
nar-los estava fora de les pos-
sibilitats de l’entitat, que va po-
sar en marxa els seus motors per
superar aquests inconvenients.
Amb aquest objectiu s’han fet
diverses campanyes recap-
tatòries, com festivals o sortejos.
Fins al moment, ja s’han reunit
4.000 euros. A més, l’entitat ha
aconseguit la mediació de
l’Ajuntament perquè la Gene-
ralitat es comprometi a aportar
les despeses de la primera fase
de les obres. Així ho va afirmar
el director general del Centre de
Promoció de la Cultura Popu-
lar i Tradicional Catalana, Ferran
Bello, durant la visita a l’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC) i
posteriorment a l’entitat el 10 de
desembre. També a l’hora de
tancar aquesta edició era prevista
una reunió amb el responsable
de Cultura de la Diputació de
Barcelona, Carlos Ruiz, per
analitzar la possibilitat que
aquest organisme financiï l’estudi
de les patologies.
“L’edifici és molt antic –co-
menta Jordi Escrigas, el pre-
sident de la Unió, que té al
voltant de 400 socis–, i cal fer
moltes coses. Ara farem el
més urgent, però també són

necessaris els arranjaments a
altres sales, eliminar les bar-
reres arquitectòniques, millo-
rar l’accessibilitat i les línies
elèctriques, etc”, però per a
això encara no hi ha calendari,
segons Escrigas.

Un projecte ambiciós.

Quan ja només falten 4 anys i
poc més per celebrar el centenari
de l’ABI és moment per parar
atenció a l’estat de l’entitat. Des
del març passat, David Calvano
presideix la junta directiva de
l’entitat, que ja supera els 300
socis, aconseguint en aquests
mesos més d’un 10% d’afiliats
nous. El gran repte de Calvano
és fer de l’associació un ateneu
del segle XXI i, en aquest objec-

tiu, entra la remodelació de l’edi-
fici, que també ha patit for-
tament el pas del temps. De
moment, aquesta tardor s’ha
inaugurat la cafeteria, el primer
pas en aquest procés. “De mo-
ment tenim un lloc molt agra-
dable i amb moltes possibi-
litats per als socis –diu Cal-
vano–, que ha de guiar la
transformació del centre”. Ja
s’han fet reunions amb la Junta
consultiva, formada per antics
presidents i membres de junta,
que coordina Jaume Relat. La
idea de les reformes que té la
nova junta és ambiciosa, entre
altres intervencions, es vol acon-
seguir que la teulada esdevingui
una terrassa ajardinada on  pren-
dre una copa en nits càlides.

ÁNGEL ACÍN

SÒNIA HERNÁNDEZ

 >> L’artista amb les seves obres, a la mostra
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 >> La façana de l’Auditori Municipal, al carrer Major

 >> Puig, a la dreta, i el seu editor

El Cercle Cultural continua amb
les presentacions de llibres, una
activitat amb la que sembla
haver-se especialitzat. Primer va
ser el llibre de viatges El legado
de las utopías, del periodista
ripolletenc Ivan Puig, el passat
9 de desembre. L’obra explica
un viatge iniciàtic  des d’Europa
per la selva Lacandona i fins a
l’estat de Chiapas que va fer
l’autor, que va mostrar el seu in-
terès per l’estat dels països cone-
guts com del Tercer Món, així
com pels temes de cooperació
i Relacions Internacionals. El
llibre de Puig permet endinsar-
se en els contrastos que encara
es produeixen en el món glo-
balitzat. Així, la selva americana
i, especialment, la forma de vida
de l’estat de Chiapas van ser els
escenaris on van coincidir dos
viatges paral·lels: el geogràfic i
el personal.

Llibre testimoni. Jo també sóc
catalana (Columna, 2004) és el
llibre autobiogràfic amb el que
s’estrena Najat El Hachmi
(Nador, Marroc, 1979), veïna
de Vic des dels 8 anys, quan va
arribar-hi gràcies al reagrupa-
ment familiar. L’autora va
mantenir una xerrada amb una
vintena de montcadencs el 17
de desembre al Cafè de Mont-
cada. Najat aborda amb pro-
funditat l’experiència de ser
immigrant des de perspectives

Presentació d’un llibre de
viatges i d’una autobiografia

>>Activitats del Cercle Cultural

mireia sabartés
montcada

Els autors Ivan Puig i Najat El Hachmi, a la Torre Vila de Montcada

diferents: la llengua, la qüestió de
la identitat, la religió, les dones,
el sentiment de pèrdua envers
el Marroc i alhora de pertinença
a Catalunya, el seu país d’adop-
ció. “Quan algú et demana
que t’integris –diu Najat- el
que en realitat t’està dema-
nant és que et desintegris,
que esborris tot rastre de
temps anteriors, de vestigis
culturals o religiosos, que
oblidis tot i només recordis
els seus records, el seu pas-
sat.” Amb un català impecable
i ric en matisos, i una capacitat
per captar l’essència dels fets,
Najat El Hachmi va transmetre
l’esperança en un futur en què
totes les cultures es puguin enten-
dre. Najat, casada i mare d’un
fill, treballa de mediadora a la
Delegació d’Ensenyament de
Vic, encara que ha fet de tot:

netejadora, cuinera, monitora
d’esports, etc. Escriu des dels 11
o 12 anys, al principi com un
entreteniment, però a poc a poc
l’escriptura es va convertir en
una via per canalitzar el desas-
sossec i la inquietud de sentir-se
de dos llocs alhora i en una
manera d’acostar aquests dos
móns als quals pertany.

MIREIA SABARTÉS

en 2 minuts...
�La biblioteca del centre, salvada

Els usuaris de la Biblioteca de Montcada Centre, la platafor-
ma que demanava el manteniment de la biblioteca del carrer
Montiu com a sala de lectura quan s’obri la biblioteca del Pla
d’en Coll, ha mostrat la seva satisfacció per la decisió presa en
l’últim Ple per tots els partits polítics de fer que es mantingui
l’esmentada sala de lectura, amb les funcions de sala d’estudi,
consulta a Internet, préstec de llibres i el que calgui, dins de les
possibilitats reals que el local reuneix. L’entitat també ha afirmat
que vetllaran perquè aquest acord s’acompleixi. LR

Xerrada sobre ‘L’operació Garzón’
L’ABI va acollir el passat 2 de desembre una xerrada sobre la
coneguda com Operació Garzón, duta a terme durant els Jocs
Olímpics de 1992 contra un grup d’independentistes catalans.
El montcadenc Ramón Piqué, una de les víctimes de l’operació
policial, va explicar com després de presentar reiteradament i
a totes les instàncies judicials les denúncies a l’Estat per tortura,
aquestes eren arxivades fins que el Tribunal d’Estrasburg va
obrir el cas.
Finalment,
aquest tri-
bunal els ha
donat la raó
(vegeu la
secció “A tí-
tol perso-
nal”). NR

�

SÍLVIA ALQUÉZAR

NÚRIA REGUERO

�Es presenta el ‘Quaderns’ 9
La Fundació Cultural Montcada va presentar el número 9 de
la seva publicació d’història locala, Quaderns, el 22 de desembre.
En aquesta ocasió,
la publicació s’ocu-
pa de manera espe-
cial del comerç lo-
cal al passat, amb un
ampli reportatge de
fotos d’època. A
més, ofereix els
continguts habi-
tuals, amb articles
dels diferents col-
laboradors i la pu-
blicació d’un text
inèdit de Xavier Fàbregas, extret del fons documental del dra-
maturg que va ser cedit a l’entitat per la família. LR

MIREIA SABARTÉS
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La formació Pentina el gat
anima La Marató de TV3

La formació, amb el seu espectacular vehicle, va tancar el programa benèfic

sònia hernández
redacció

 >> Un moment del final del programa, amb la xifra dels diners aconseguits

La formació teatral montca-
denca Pentina el gat va tancar el
programa benèfic La Marató de
TV3, realitzat el passat 19 de
desembre per recaptar fons per
lluitar contra el càncer i promou-
re la investigació de la malatia.
El grup de Jordi Amenós va
irrompre al plató amb el vehicle
protagonista de l’espectacle “S”
–que van coproduir els ajun-
taments de Montcada, Mont-
meló i Montornés–el grup de
músics –Sam Atencia, Marc
Maestro, Xef  Vila i Albert Vila–
i d’actors –Marc Pérez, Alba
Valldaura i Adrià Collado– per
celebrar la quantitat de diners
aconseguida, uns 6 milions i mig
d’euros. L’Ajuntament va contri-
buir amb l’esdeveniment amb la
compra de 100 gorres per un
valor de 300 euros.

Entrada espectacular.

Els montcadencs van portar a
l’actriu Vicenta N’Dongo, una
de les darreres actuacions del
programa i van omplir el plató
de globus gegants i confetti.
“Estem molt contents per-

què no passa sovint que un
grup com el nostre actuï a
TV3, a més, hem contribuït a
una finalitat benèfica que,
d’una manera o altra afecta
tothom, i també perquè la
gent va disfrutar el nostre es-
pectacle”, ha explicat Amenós.
La formació també va rebre la

felicitació de la direcció del pro-
grama. Aquesta no és la primera
vegada que els montcadencs par-
ticipen en grans esdeveniments
solidaris, el passat 24 de novem-
bre van col·laborar la Xa Marató
de contes a l’Auditori de Barce-
lona, on es van recaptar fons per
a Pallassos sense Fronteres.

MARIA  CILLEROS
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El punt fred de Montcada i rodalies
el retro-visor

El gel i els granissats fora de temporada augmentaven els atractius de Montcada per als estiuejants

Fundació Cultural Montcada
gabriel gil

GABRIEL GIL

Estrenat a
Sitges un film
amb producció
d’Albert Espel

Limitant amb Montcada, ja dins
el municipi de Sant Fost de
Campsentelles, a la dreta de la
carretera de la Roca, darrere de
Can Donadeu es troba el
conjunt del pou de glaç, un
equipament emblemàtic que
augmentava els atractius de
Montcada per als foranis, ja que
gràcies a ell era possible prendre
un granissat fora de tempora-
da. A més, els montcadencs
tenien fàcil accés a un producte
complex atesa la proximitat del
pou de glaç.
Aquestes construccions, com la
d’Aiguafreda –realitzades ja des
del segle XVI–, estan situades en
zones riques en aigua. En aquest
cas, el torrent conegut com del
pou de glaç abasteix la cons-
trucció. El recinte inclou una
torre rectangular, un pou i les
bases. La torre, rectangular i
adossada al cos del pou, és un
dels principals atractius del
conjunt. Aquesta construcció
facilitava les feines de càrrega i
descarrega del gel a l’interior del
pou. Aquest té una part sota terra
que encara avui dia ens sorprèn
la gran frescor que es nota quan
ens apropem al seu interior. El

 >> Un detall de l’equipament on es produïa el gel

Febrer, de Sílvia Quer, és el
darrer film sortit de la factoria
de La Productora, on desen-
volupa la seva tasca el montca-
denc Albert Espel. La pel·lícula,
on intervenen Julio Manrique,
Laura Conejero, Adolfo Fer-
nández, Nacho Fresneda i Mer-
cedes Sampietro, explica la
història d’un home que un dia
sap que una antiga amant ha
mort. Empès per la curiositat,
descobreix que ella gravava en
vídeo bona part de les seves
vivències. El film es va estrenar
el passat 3 de desembre. LR

magatzem pròpiament dit, de
forma circular, està cobert per
una gran cúpula semiesfèrica de
12 metres de diàmetre i el seu
casquet esta reforçat per 6
arcades de maons. A la part alta
del recinte es troba una de les
basses excavades a la terra amb
escalinata d’accés a l’aigua.
D’aquesta bassa, l’aigua passava
a una més petita, avui enderro-
cada, on s’anava gelant i quan el
gel ja tenia 12cm de gruix es
tallava en barres de 73cm de
llarg i 50cm d’ample. Unes ba-
rres eren transportades amb ca-
rros fins al pou on s’emma-
gatzemaven. Al fons del pou es
posava un gruix de rama de
prop d’un metre per evitar el
remulliment i a les vores també
per fugir del contacte amb les
parets.

Gel per als granissats. Els
diferents pisos de gel se sepa-
raven amb una barreja de glaç
picat, rama i palla. Després es
tancava hermèticament el pou i
s’esperaven les comandes.
Per a la descàrrega de coman-
des es baixava al pou, i quan els
trossos de gel ja eren nets es

ficaven en sàrries envoltats de
palla. Ensacades al fons del pou
es pujaven amb la corriola i es
carregava al carro: l’operació es
feia sota el cobert i eren pre-
ferides les hores de més fresca.

El pou del glaç era tan popular
a Montcada que es va estendre
una dita: “Si no tens gana
quinze dies, al pou de glaç
sense llum i quan surtis et
fotaràs el ble del llum”.  >> Un fotograma de la pel·lícula

LA PRODUCTORA
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PRIMER ANIVERSARI

Montcada Aqua compleix un
any amb prop de 6.000 usuaris

 >> Els participants als curs d’aquagim van celebrar el Nadal llençant les monitores a l’aigua

FOTOS: SÍLVIA ALQUÉZAR

sílvia alquézar
pla d’en coll

‘LES PREVISIONS D’ABONATS

S’HAN COMPLERT AMB ESCREIX’

juan parra, regidor d’Esports

-Un any de Montcada Aqua.
Està content?
Sí, en tots els nivells. Pel que
fa al nombre d’abonats i usua-
ris, hem complert amb escreix
les previsions inicials. Les xi-
fres demostren que era una
instal·lació molt esperada en-
tre els veïns.Pel que fa al
funcionament, també ha estat
positiu. Seguim treballant
intensament per oferir el millor
servei als ciutadans.
-Per què es fa l’aturada tèc-
nica?
En aquest tipus d’instal·la-
cions és obligatori fer una
aturada tècnica per revisar el
funcionament de la maqui-
nària. Aprofitem aquests dies
que roman tancada per fer al-
gunes reformes i incorporar
millores que els mateixos
usuaris han suggerit.

La instal·lació fa una aturada tècnica fins al 27 de desembre per incorporar algunes millores

Montcada Aqua ha complert el
primer aniversari. El passat 20
de desembre va fer un any que
es va inaugurar el complex es-
portiu del Pla d’en Coll. En
aquest període, l’equipament ha
satisfet les expectatives i s’ha
consolidat com un referent a la
ciutat i a d’altres indrets de Cata-
lunya i Espanya. A nivell d’usua-
ris, la instal·lació ha tingut un gran
èxit d’acollida entre la població.
Els números ho diuen tot. Una
mitjana d’un miler de persones
passa diàriament per Montcada
Aqua. Hi ha prop de 6.000
usuaris, 5.000 abonats i una llista
d’espera de 1.000 ciutadans en-
tre residents i no al municipi.
L’equipament té usuaris de totes
les edats.  Els abonats entre els
21 i els 40 anys són els majori-
taris, amb un 43% del total. Pel
que fa al sexe, el percentatge
d’homes i dones que són socis
es reparteix al 50%. Respecte a
les activitats, Montcada Aqua
ofereix cursets de natació des de
nadons fins a gent gran. També
hi ha activitats dirigides com
l’aerobic, l’aerodance i el tai-chi,
entre d’altres.

Millores. La instal·lació es-
portiva roman tancada del 20
al 27 de desembre a causa d’una
aturada tècnica que permetrà fer
diverses millores i solucionar
algunes mancances d’obra. Les
actuacions previstes consisteixen,
entre d’altres, a eliminar les gote-
res, instal·lar un sistema per re-
gular la temperatura de l’aigua
de les dutxes, netejar a fons el
terra dels vestidors i millorar els
imbornals de les dutxes perquè
no es formin bassals. També es
revisarà el funcionament de la

 >> L’edil Juan Parra (PSC)

els  usuaris
Maria Martín, 47 anys

Mari Paz Carmona, 31 anys

Gorka Odriozola, 26 anys

“Sóc sòcia
des dels ini-
cis. Intento
venir cada
dia, entre set-
mana faig ac-
tivitats dirigi-
des i els caps de setmana em
dedico més a la natació. Estic
contenta amb el servei, trobo
que està molt bé”

“Visc a Mont-
cada Nova
des del pas-
sat estiu i va
ser l lavors
quan em vaig
abonar. Faig
fitness. Les instal·lacions es-
tan bé, però l’aigua de les
dutxes surt o molt freda o molt
calenta. S’hauria d’arreglar”

“Sóc abonada
des de fa un
mes i vinc ca-
da dia des del
barri de Can
Sant Joan.
Faig natació i
després algunes de les acti-
vitats dirigides. No tinc cap
queixa. L’equipament i l’oferta
són de qualitat”

Antonio Rodríguez, 66 anys

“Estic inscrit
des de setem-
bre i faig
natació. Es va
i n a u g u r a r
abans d’hora
i, per això, ara
hi ha tants problemes. A les
dutxes s’acumula l’aigua, man-
ca neteja, després el problema
de la fuita de brom...”

A final del pròxim mes de ge-
ner, Montcada Aqua celebrarà
el dia del soci.  Al llarg de la
jornada es faran activitats es-
pecials dins de l’horari de les
classes com, per exemple,
diverses sessions de la dansa
del ventre en el temps dedicat
a l’aeròbic. SA

festa

maquinària i s’aprofitarà per
reforçar el sistema de seguretat
perquè no es torni a repetir
l’incident del passat 22 de
novembre, quan una fuita de
brom va obligar a desallotjar
l’equipament i va provocar qua-
tre afectats de diversa conside-
ració. Durant el període de
millores, els abonats a Montcada
Aqua poden accedir gratuïta-
ment amb el seu carnet a la
instal·lació esportiva de la Lla-
gosta, de característiques simi-
lars.
L’equipament, gestionat per
l’empresa GEAFE, és la prime-
ra fase del futur gran complex
lúdic, esportiu, cultural i social
que hi ha previst al Pla d’en Coll
i que culminarà amb la construc-
ció d’una nova biblioteca i un
auditori. Segons les previsions
municipals, la segona fase de
Montcada Aqua serà una realitat
en aquest mandat.

-Cap a on va el futur de
Montcada Aqua?
Volem continuar oferint un
servei de qualitat i, alhora, se-
guir sent un referent en les
relacions humanes dels veïns
del municipi. Montcada Aqua
és un espai de trobada per a
totes les edats. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR
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>> BÀSQUET MASCULÍ. Lliga EBA

El Valentine acomiada
l’any amb un triomf clau

El Valentine ha acabat el 2004
amb un triomf important da-
vant del Mataró, a la part alta
de la classificació, per 98-90. A
manca de dues jornades perquè
acabi la primera volta, la victòria
ha situat el conjunt de César
Saura a la tercera posició en soli-
tari del Grup C de la Lliga EBA
amb 22 punts, a dos de dife-
rència dels líders: el Navàs i el
Prat.

Valoracions. En línies ge-
nerals, el tècnic està satisfet amb
la trajectòria i el rendiment de
l’equip, tot i que es lamenta de
les dues derrotes a casa, sobretot
la del Bàsquet Muro de Mallor-
ca, un rival de la part baixa de
la taula: “L’equip juga millor
fora que a casa, però estem
superant els problemes que
tenim al pavelló Miquel

sílvia alquézar
redacció

El Vitel acaba la primera volta
tercer en perdre a Castro Urdiales

>> FUTBOL SALA. Grup B de la Divisió de Plata

sílvia alquézar
redacció

El Vitel ha acabat la primera
volta del Grup B de la Divisió
de Plata a la tercera posició amb
31 punts. A l’última jornada del
2004, el passat 18 de desembre,
els montcadencs van caure der-
rotats per 7-3 a la pista del Cas-
tro Urdiales que, juntament
amb el Barça, lidera la classifi-
cació amb quatre punts d’avan-
tatge respecte el Vitel.

Darrer matx.  El Castro
Urdiales va ser superior al Vitel,
sobretot a la segona part. El
conjunt càntabre es va endur
una còmoda i justa victòria
davant un Vitel que sempre va
anar a remolc. La primera part,
que va acabar amb 1-0, va ser
més igualada. A la represa, el
domini del Castro Urdiales va
ser més aclaparador davant un
conjunt montcadenc amb im-
portants llacunes en defensa.
En acabar el matx, el tècnic Mar-
cello Magalhaes va reconèixer
que el Vitel no va jugar un bon
partit. “Al segon temps ens
hem anat del partit, no hem
defensat”, va indicar l’entrena-
dor, qui va admetre que no espe-
raven una derrota tan contun-
dent. Per a Magalhaes, l’ambient
a les grades, plenes de gom a
gom, va condicionar els col·le-
giats a l’hora de xiular algunes
jugades dubtoses. “Hem de ser
conscients que aquests par-

SILVIA DIÁZ

La selecció catalana de veterans venç el CB Montcada
La selecció catalana de veterans es va imposar a un combinat d’exjugadors del CB Montcada per
51-91, en el partit amistòs disputat el passat 19 de desembre al pavelló Miquel Poblet abans del
matx de la Lliga EBA entre el Valentine i el Mataró. El matx s’emmarca dins dels actes de
celebració del 25è aniversari del club montcadenc però que, per un problema d’agenda, no es va
poder jugar el dia central de l’homenatge, el 13 de setembre. La selecció catalana, amb un Santi
Abad determinant (27 punts) i la direcció de Joan Creus i Nacho Solozábal, va trencar el partit al
primer quart, amb un parcial de 8-24. Per part del combinat català també van jugar Ansa, Mendiburu,
Julián Ortiz, Subías i Cereto, mentre que en el CB Montcada van prendre part Pérez, Molà,
Zapata, Vilagut, Parron, Orenes, Guerras, Bravo i Mengual, sota la direcció de González.  El
partit va estar presidit per les autoritats municipals, els representants del club i el president de la
Federació Catalana de Bàsquet, Enric Piquet. A la foto, els jugadors d’ambdós equips. SA

El Valentine
d’Agustí Forner
es retroba amb

les victòries

>> BÀSQUET FEMENÍ

El Valentine femení ha encade-
nat dues victòries consecutives
després de l’arribada d’Agustí
Forner a la banqueta. A les últi-
mes jornades, el conjunt local es
va imposar al Santfeliuenc per
69-60 i a la pista de l’Ensotrans
Maresme per 65-73. El nou en-
trenador ha estat un revulsiu per
a l’equip, que ha trencat una
ratxa negativa amb tres derro-
tes consecutives. El tècnic i la
plantilla coincideixen a afirmar
que el retrobament amb els
triomfs es deu al canvi en la
dinàmica de treball. “Ara inten-
tem entrenar totes juntes i
això es nota a la pista el dia
del partit”, ha indicat la jugado-
ra Marta Mira.

II·lusió. Els dos últims triomfs
donen molta moral a l’equip de
cara al pròxim any. El conjunt
local es troba a la part mitjana
alta de la classificació amb 18
punts en 12 jornades. Al darrer
partit, el Montcada va oferir una
bona imatge davant el Maresme,
un rival també ubicat a la zona
alta de la taula. El Valentine va
jugar molt bé al primer quart,
sobretot en defensa, que li va
permetre agafar unes diferències
que ja no va perdre en tot el
matx. El Valentine jugarà el pri-
mer partit del 2005 el 9 de gener
a la pista coberta municipal con-
tra l’IPSI.
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les frases

“Hem de ser conscients que
partits com aquests són els
que ens trobarem als play-
off d’ascens”

EL TÈCNIC

“Estic millor del genoll,
aprofitaré el Nadal per po-
sar-me en forma i retornar
a les pistes molt aviat ”

EL CAPITÀ

la primera volta, en xifres
1
2
3
4
5

3r amb 31 punts en 14 jornades

10 partits guanyats i 1 empatat

Tres derrotes, dues a domicili
(Bilbo i Castro) i una a casa
(Manresa)

67 gols a favor

46 gols en contra

tits són els que ens trobarem
als play-off”, va manifestar el
tècnic.

Balanç.  Després de la prime-
ra volta de la lliga, el Vitel ocu-
pa una de les tres places que do-
nen accés a la fase d’ascens. La
plantilla ho valora positivament
i confia poder pujar posicions a
la segona volta, quan ja podrà
comptar amb l’aportació del
seu capità, Jeff, allunyat de les
pistes per una lesió al genoll.
“Estic millor, confio poder
retornar aviat”, ha indicat el
jugador montcadenc. El

parèntesi nadalenc anirà força bé
a altres membres de la plantilla,
com Cupim, amb molèsties
físiques.
El Vitel jugarà el primer partit
del 2005 i de la segona volta el
pròxim 8 de gener a Manacor
(Mallorca). El cap de setmana
següent no hi ha competició, el
dia 15 el Vitel té jornada de
descans i el 29 visitarà la pista
del Barça. El primer partit del
nou any que disputarà al pavelló
Miquel Poblet no serà fins a
principi de febrer. A causa de la
celebració del Carnaval, el matx
es jugarà el dia 3 contra el Canet.

Poblet”. Precisament al darrer
matx de l’any i a diferència d’al-
tres enfrontaments a casa, el
Valentine va sortir a la pista fred,
un fet que va aprofitar el Mataró
per marxar en el marcador amb
un avantatge de 17 punts al pri-
mer quart. A partir d’aquí, els
montcadencs van entrar en el
partit i van començar a retallar
diferències. Al final del tercer
quart, el Valentine es va posar
per primer cop per davant en
l’electrònic i ja no va deixar
l’avantatge fins al final. “La clau
de la victòria va ser que no
es van posar nerviosos i van
saber jugar amb tranquil·li-
tat”, ha explicat Saura.
El Valentine jugarà el primer
partit del 2005 el 9 de gener a la
pista de l’Alella, el cuer del Grup
C. Els montcadencs no fan va-
cances i aprofitaran el parèntesi
nadalenc per reforçar la part fí-
sica dels entrenaments.
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 >> El CD Montcada va trencar la defensa del Roses a la segona part

El Montcada tanca el 2004 a
dos punts dels llocs d’ascens

>> FUTBOL. Grup Primer de Preferent

El CD Montcada segueix amb
peu ferm cap a les primeres
posicions. Dels últims 15 punts
en joc, n’ha sumat 13. Al darrer
partit del 2004, els homes de
Toni Carrillo van guanyar el
Roses per 2-0 i van sumar un
nou triomf que els situa al sisè
lloc del Grup Primer de Pre-
ferent amb 27 punts, a tan sols
dos de la promoció d’ascens. El
Montcada va jugar un bon
partit, però no va ser fins a la
segona part que va poder tren-
car la defensa del Roses, molt
tancada en la seva àrea. Al final,
un gol en pròpia porta al minut
60 i un xut molt fort de falta de
Xavi Alonso al 80 van permetre
que els tres punts es quedessin a
la ciutat. “Estem en una bona
situació. Cada dia juguem
millor, el balanç és positiu”,
ha manifestat el tècnic, que ha
reconegut que conjuntar 15
jugadors nous és qüestió de
temps i molt treball.

sílvia alquézar
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>> HANDBOL. Primera Catalana

La Salle venç el líder però
perd els dos últims partits

La Salle Montcada ha demostrat
ser un equip capaç de guanyar
el líder i perdre amb dos rivals
assequibles. Això és el que ha
succeït a les tres últimes jornades
de Primera Catalana. El conjunt
de Jaume Puig es va imposar  a
l’Esplugues, fins llavors líder,
per 31 a 26 al pavelló Miquel
Poblet, exhibint un excel·lent ni-
vell de joc. A la jornada següent,
el 12 de desembre, els montca-
dencs van caure derrotats per
només un gol a la pista del
GEIEG de Girona (27-26). La
mateixa història es va repetir a
l’últim partit del 2004, disputat
al pavelló Miquel Poblet el 18
de desembre. L’equip local va
perdre contra el Sant Esteve
Sesrovires per 28-29. El Mont-
cada pateix baixades d’intensitat
en el joc que el fan anar a remolc
i, com als dos darrers enfron-
taments, perdre els partits als
últims instants. Les derrotes han
situat La Salle a la zona mitjana
de la taula, amb 12 punts. La
Salle jugarà el primer matx del
2005 el 16 de gener a Gavà.

Sènior femení. L’equip de
Josep Quirós ha acabat el 2004
a l’antepenúltima posició de Pri-
mera Catalana amb només 5
punts. El conjunt local va perdre
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 >> La Salle va fer un joc molt irregular contra el Sant Esteve Sesrovires

La família del CH La Salle
Montcada està de dol per la
mort de Mercedes Alcaraz,
sòcia i mare de tres jugadors
del club, un dels quals, Òscar
Sanfelipe, forma part de la
plantilla del primer equip.
Alcaraz va morir el passat 3
de desembre després d’una
llarga malaltia. Abans del par-
tit entre La Salle i l’Esplugues
es va guardar un minut de si-
lenci molt emotiu, amb tots
els jugadors locals agafats de
la mà al centre de la pista.
Tot i la pèrdua de la seva mare,
Sanfelipe va demostrar la
seva professionalitat i qualitat
jugant un excel·lent partit
amb 10 gols. SA

de dol

SÍLVIA ALQUÉZAR

PILAR ABIÁN

Igualtat. El Grup Primer de
Preferent és molt competitiu,
amb equips de gran nivell que
han invertit molts diners amb
l’objectiu d’aconseguir l’ascens
de categoria. El Montcada, que
no vol perdre el tren dels capda-

vanters, s’ha reforçat en les últi-
mes jornades amb un davanter
de gran qualitat: Lolo Caballe-
ro, que prové del Premià. El
Montcada reprendrà la compe-
tició el 9 de gener al camp l’Es-
cala, el tercer classificat.

l’últim matx de l’any a la pista
de l’Arrahonra de Sabadell per
només un gol de diferència, 28
a 27. El tècnic creu que el prin-
cipal problema de la plantilla és
manca de concentració: “Els hi
costa entrar en el partit i,
quan ho fan, ja no hi ha
temps per reaccionar”. Mal-
grat la delicada situació a la
taula, l’entrenador creu que la ca-
tegoria no  perilla. La Salle ju-
garà el primer matx de l’any al
pavelló Miquel Poblet el pròxim
16 de gener contra el Vilamajor.

taulell d’anuncis gratuïts Informació:
93 572 64 91

Deseo alquilar habitación. En
Montcada para una o dos personas.Tel.
670 226 842.
Vendo piso. Muy céntrico. Dos habitacio-
nes, una doble. Terraza, trastero y calefac-
ción. 186 mil euros 31. Tel. 935 751 647.
Particular vende párquing. Coche pe-
queño, calle Pascual. Tel. 650 407 592.
Intercambio. Cambio canarios nuevos por
hembras. Tel. 935 646 074.
Productos de belleza. De alta calidad, para
el cuidado personal, totalmente naturales y
con garantía de satisfacción. Tel. 35 809 255

només particulars

Peso ideal. Consíguelo y mantenlo sin
problemas, con seguimiento gratuito y
personalizado. Tel.935 809 255
Es traspassa Ferreteria Pedrosa. Pla-
ça Josep Cirera Voltà, 3, la Llagosta.
120.202 euros, inclou botiga i magatzem.
Lloguer local, 781 euros mensuals. Tel.
935 602 401
Venc pis. A Santa Maria de Montcada. Finca
antiga totalment reformada. 162.273, 26 eu-
ros. A 2 minuts de l’estació. Tel: 655 586 336.
Es venen gossos. Cocker spaniel anglès
nascuts l’11 de novembre. Tel. 630768258

(Jaume).
Llogo plaça de pàrquing. Rambla Paï-
sos Catalans. Tel. 935 651 010. (Carme)
Grupo de amigos en Sant Cugat. Cena
sábados, baile y amistad. Tel. 662 088 919.
Oferta laboral. Se necesita esteticien con
conocimientos de quiromasaje y monitor/a
de yoga o taichí. Tel. 935 647 338.
Vendo cabaña chicco jardín. De
1,42x1,20m, en perfecto estado. Precio 100
euros. Tel. 935 641 333.
Oferta de treball. Es necessita gent per a
manipulats a casa. 645 396 938.
Venc forn seminou. I taula de vidre de centre.
Tel. 600 804 134
Vendo ordenador. Pentium 3, pantalla, tecla-

El Sant Joan, líder en solitari
>> FUTBOL. Grup Novè de Segona Regional

El Sant Joan Atlètic ha acabat
l’any com a líder en solitari del
Grup Novè de Segona Regio-
nal, amb 32 punts, a un d’avan-
tatge sobre els seus immediats
perseguidors: el Palau i el Mont-
meló. A l’últim partit de lliga,
però, va encaixar una derrota
per 2-1 al camp del Vilanova del
Vallès, entrenat pel montcadenc
José Manuel Jurado i amb diver-
sos exjugadors del CD
Montcada de Preferent. El Sant
Joan es va avançar en el marca-
dor amb un gol de Nandi al pri-
mer minut de joc, però el
Vilanova va empatar al 22
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gràcies a un penal dubtós. A la
represa, el Sant Joan es va que-
dar amb un home menys per
l’expulsió d’Òscar amb dues
targetes grogues (minut 57). Al
67, Ivan va marcar el gol de la
victòria local. El conjunt mont-
cadenc encara va viure
l’expulsió de dos jugadors més:
Nandi (minut 70) i Àlex (85).
Aquesta va ser la primera de-
rrota fora de casa. El tècnic,
Rafael González, va lloar el joc
del seu equip i va criticar
l’arbitratge, que va considerar
molt casolà.

Matx ajornat.  El Sant Joan
va jugar el 22 de desembre els

24 minuts que faltaven del partit
suspès el 7 de novembre al camp
de la Llagosta amb el resultat
d’empat a un gol. Després de la
disputa del període que faltava,
el marcador no es va moure i el
Sant Joan –que tenia un home
menys– va sumar un punt que
l’ha situat líder en solitari del
grup. “És molt positiu que
acabem l’any al capdavant de
la classificació. És el premi a
la feina de molts mesos de tota
la plantilla i la directiva”, ha
manifestat González. El Sant
Joan jugarà el primer partit del
2005 el 9 de gener contra el Lliçà
d’Avall al camp municipal de
Font Freda (12h).
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 >> L’equip de la selecció espanyola, format majoritàriament per taekwondistes locals i entrenat per José Santiago

El Lee Young guanya quatre
medalles d’or i tres de plata

>> TAEKWONDO.  Copa Ibèrica

Els taekwondistes del Club Lee
Young Montcada van acaparar
la major part de les primeres
posicions a la Copa Ibèrica de
taekwondo en la modalitat de
tècnica i pumse, disputada els
dies 10, 11 i 12 de desembre a
Lisboa (Portugal).  Els represen-
tants locals van guanyar un total
de quatre medalles d’or i tres de
plata per a la selecció espanyola,
entrenada pel director del Lee
Young, José Santiago.
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LEE YOUNG

>> ENTREVISTA. Núria Balaguer, alpinista

‘Al cim de l’Everest et
sents desconcertada’

mireia sabartés
montcada

 >> L’alpinista, a la porta de l’ABI

MIREIA SABARTÉS

L’ABI va convidar Núria Bala-
gué el 10 de desembre per ex-
plicar com va atacar el cim de
l’Everest al maig. Membre de
l’expedició catalana formada
per quatre dones, va pujar al
sostre del món per la cara nord
en unes condicions meteorolò-
giques adverses.
-Felicitats. L’equip estava
format només per dones.
Gràcies. Sí, l’equip d’alpinistes
estava format per tres dones,
però els xerpes, l’equip de su-
port, eren dos homes. La cor-
dada era femenina i sempre et
mous sola perquè els xerpes van
pel seu compte, però vam va-
lorar d’agafar homes-xerpes
perquè tenien més experiència.
-Alguna vegada ha participat
en una expedició íntegra-
ment de dones?
Sí, va ser al Shisha Pagma, entre
el Nepal i la Xina, al 2001. Tota
l’expedició érem dones, l’equip
alpí i de suport al camp base.
Això sí que era una novetat per-
què els xerpes solen ser homes,
normalment perquè és una feina
molt buscada i cotitzada i les
dones no hi ha accedeixen. En
aquella expedició vam decidir
que, ja que les alpinistes érem
dones, totes ho podíem ser.
Malauradament, vam tenir pro-
blemes amb les xerpes perquè
eren molt joves i no tenien expe-
riència. Per això a l’Everest vam
agafar homes xerpes.

-Li haig de preguntar què va
sentir al sostre del món, a
8.848 metres!
Sempre es pregunta i en aquell
moment poques coses sents.
Primer, desconcert, perquè no
t’ho acabes de creure. El temps
no va ser gaire bo, va fer real-
ment molt, molt fred, i llavors
les possibilitats de pujar eren
més minses i no teníem molt
clar que poguéssim fer-ho. Per
tant, tenir l’opció d’estar allà
dalt... era una sensació d’incre-
dulitat. No t’ho creus. Després,
no ho acabes de gaudir, perquè
la baixada és més complicada
que la pujada i és on realment hi
ha els accidents. De fet, vam te-
nir problemes a la baixada i no
anàvem desencaminades. Per
tant, arribes a dalt i el que penses
és que ara ve la part difícil, que
és baixar.
-Té noves fites?
La veritat és que jo estic esperant
bessonada i no tindré molt
temps per fer gaire coses!

Els resultats. El combinat
estatal va quedar primer per
equips. En individual, la júnior
Vanesa León i els sèniors Mont-
se Sánchez –categoria de 18 a
26 anys– i Diego Carrillo –grup
de 27 a 34 anys– van aconseguir
el guardó d’or. Per parelles,
Montse Sánchez i Diego Carri-
llo van obtenir la medalla de pla-
ta. Pel que fa als trios, el conjunt
femení –format per Montse
Sánchez, Yolanda Fidalgo i Va-
nesa León– van pujar al més alt
del podi. L’equip masculí –com-

posat per Bernardo Fidalgo,
Diego Carrillo i José Manuel
Puig– va acabar a la segona
posició. D’altra banda, el quintet
format per Carrillo, els germans
Fidalgo, Puig i Sánchez va
obtenir la medalla d’or.
El director del Lee Young s’ha
mostrat molt content pels re-
sultats, que tanquen una bona
temporada del club montca-
denc. L’any vinent, els objectius
de l’entitat se centraran princi-
palment en el Campionat d’Eu-
ropa de taekwondo.

>> ATLETISME. Cros Internacional de Granollers

Cera arriba al cinquè lloc
Carles Cera, de la Joventut At-
lètica Montcada, va acabar al cin-
què lloc a la cursa promesa mas-
culí del Cros Internacional Ciutat
de Granollers, disputat el 12 de
desembre. El corredor local va
invertir un temps de 29 minuts i
58 segons per recórrer la distàn-

Can Piqué puja a sis podis
>> TIR AMB ARC.  Lliga catalana de tir de bosc
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 >> Pérez ha acabat tercer en recte

El Club Català de Tir amb Arc
Can Piqué ha fet un bon paper
a la Lliga catalana de tir de bosc,
que ha comptat amb la parti-
cipació d’un total de 230 ar-
quers, 32 dels quals de Mont-
cada i Reixac. En total, el club
local –que ha pres part en les
cinc modalitats d’arc que hi ha–
ha obtingut sis podis.

Les medalles. En arc recor-
bat sènior femení, Can Piqué ha
copsat les dues primeres posi-
cions, amb Loli López (199
punts) i Tomi Martínez (158)

com a campiona i sotscampiona
respectivament. En arc recte
veterà, Xavier Rubert va gua-
nyar la medalla d’or amb un to-
tal de 26 punts. Pel que fa a la

mateixa modalitat però en cate-
goria sènior masculí, Can Piqué
va aconseguir la tercera posició
gràcies als 146 punts de l’arquer
local Fèlix López. Respecte al
grup sènior masculí en arc re-
corbat, Pedro Martín va guanyar
el guardó de plata amb 144
punts. En arc clàssic sènior mas-
culí, José Díaz es va classificar a
la segona posició amb 151
punts. Els resultats s’han valorat
positivament des del club local,
que ha destacat la duresa d’algu-
nes tirades amb condicions me-
teorològiques adverses, ja que la
competició no se supén malgrat
faci mal temps.

CAN PIQUÉ

cia de 10.000 metres. De la JAM,
també van participar els sèniors
Josep Gil (68) i Ángel Fraile (99)
i el veterà Ildefonso Teruel (12).
D’altra banda, Josep Gil va ser
el 73, Ángel Fraile el 181 i Eric
Teruel el 188 al cros de Rubí,
disputat el 19 de desembre. SA
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mésen 2 minuts VITEL B. FUTBOL SALA> Primera A
Tres derrotes al mes de desembre
El Vitel B no ha aconseguit cap victòria durant el mes
de desembre. Va perdre el 5 de desembre a la pista del
Vall de Tenes per 6-2. El dia 12 va caure derrotat a
casa contra l’Epic de Terrassa per 1-5 i, a l’últim matx
del 2004, els montcadencs van perdre al pavelló Miquel
Poblet contra el Gràcia per 4-6. L’equip es troba a la
desena posició del Grup Sisè de Primera A amb 12
punts en 14 jornades. SA

CB MONTCADA. BÀSQUET> 2a Catalana

Triomf del sènior A masculí
El sènior A masculí del CB Elvira Cuyàs s’ha acomiadat
del 2004 amb un triomf contra el Manlleu per 69-31.
–a la foto, una jugada del partit. L’equip és setè amb 18
punts al Grup Quart de Territorial. Per la seva banda,
el sènior A femení continua líder del Grup Primer de
Tercera Catalana. A l’últim matx de l’any es va imposar
a la pista del Ripollet per 32-41. Pel que fa als sèniors B,
el femení és cinquè amb 10 punts al Grup Primer del
Campionat català B, mentre que el masculí és desè del
Grup Primer del mateix torneig català. SA

Victòria important a l’última jornada
El sènior B del CB Montcada va obtenir el passat 19
de desembre una victòria important a l’última jornada
del 2004. Els montcadencs van superar el Vilafranca,
un rival directe en la lluita per l’ascens, per 92-88. Va
ser un partit molt intens i igualat on, finalment, va aca-
bar imposant-se la superioritat i qualitat del conjunt que
entrena Joan Rubio. El Montcada és a la segona posició
del Grup Tercer de Segona Catalana amb 24 punts. SA

CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET> Territorials

AE CAN CUYÀS. FUTBOL SALA> Segona A

Directes cap als primers llocs
L’Associació Esportiva de Can Cuiàs ha iniciat una
trajectòria imparable a les últimes jornades que l’han
portat fins a la segona posició del Grup Tercer de
Segona A amb 25 punts. L’equip ha guanyat els tres
darrers partits: davant l’Iniciativa de la Llagosta per 8-
5, a la pista del Casp per 3-5 i a casa contra el Polinyà
per 8-6. El Can Cuiàs inicia el 2005 amb moltes espe-
rances d’aconseguir l’ascens. SA

EF CAN SANT JOAN. FUTBOL> Segona
Problemes per seguir la temporada
L’equip femení de l’Escola de Futbol Can Sant Joan
Blaugrana té problemes per seguir la temporada a cau-
sa de la manca de jugadores. Al partit contra l’Espanyol,
on només van poder alinear nou dones, l’escola va caure
derrotada per 4-2. Al darrer matx de l’any van jugar les
onze jugadores de la plantilla, però van perdre per 0-1
contra el Sant Gabriel. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

Adéu al lideratge en solitari
L’única derrota de la temporada li va costar al sènior B
masculí de La Salle el lideratge en solitari del Grup B
de Tercera Catalana. L’11 de desembre va caure derrotat
al pavelló Miquel Poblet contra les Franqueses per 26-
30. Ambdós conjunts lideren la classificació amb 14
punts en vuit jornades. A l’últim partit del 2004, La
Salle B va obtenir un valuós triomf a la pista del Barberà
per 27 a 28. SA

CH LA SALLE. HANDBOL> 3a Catalana

Comiat de l’any amb derrotes
Els dos equips de la Penya Decano han acabat amb
derrotes. El conjunt A va perdre al camp del Mundialet
per 4-0 i el B va caure derrotat al domicili del Peniten-
tes per 1-2. Ambdós equips es troben a la part baixa
de la classificació del grups 16 i 18 de Tercera Regio-
nal, respectivament. SA

PENYA DECANO. FUTBOL> 3a Regional

TORNEIG SOLIDARI. FUTBOL SALA> Sida

Preservatius per a tots els jugadors
Les pistes esportives de Can Cuiàs van acollir el 19 de
desembre el torneig de futbol sala inclós dins dels actes
organitzats per l’Ajuntament amb motiu del Dia mun-
dial contra la sida. Hi van participar un total de 8 equips:
Los tardones van guanyar a la categoria de menors de 12
anys i el conjunt The fuky tuky es va imposar al grup dels
majors de 12 anys. La competició va comptar amb
força públic. Es van repartir preservatius per a tots els
participants, un obsequi adient amb l’objectiu del torneig:
evitar situacions de risc sexual. A la foto, els jugadors i
el públic amb un llaç gegant de la sida. SA

PILAR ABIÁN

AE CAN CUYÀS

ROSER SOLANO

LLUÍS MALDONADO

les classificacions
FUTBOL SALA

Divisió Plata. Grup B
Jornades 12, 13 i 14
Pinseque-Vitel 1-3
Vitel-Vilassar 7-4
C. Urdiales-Vitel 7-3
Equip Pj. Pt.
1 Barça 14 35
2 Castro U. 14 35
3 Vitel 14 31
4 Andorra 14 30

Primera A. Grup 1
Jornades 12, 13 i 14
V. Tenes-Vitel B 6-2
Vitel B-Epic 1-5
Vitel B-Gràcia 4-6
Equip Pj. Pt.
1 Gasifred 14 39
2 Gracia 14 39
3 Corbera 14 33
10 Vitel B 14 12

Segona A. Grup 3
Jornades 12, 13 i 14
C. Cuiàs-Iniciativa 8-5
Casp-C. Cuiàs 3-5
C. Cuiàs-Polinyà 8-6
Equip Pj. Pt.
1 Canyamars 9 27
2 C. Cuiàs 10 21
3 Casp 10 18
4 Touring 8 16

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 12 i 13
Olesa-Valent. 67-81
Valent.-Mataró 98-90
Equip Pj. Pt.
1 Navàs 13 24
2 Prat 13 24
3 Valentine 13 22
4 Vic 13 21

2a Catalana. Grup 3
Jornades 12 i 13
Gabriel-Mont.B 77-92
Mont.B-Vilafranca 92-88
Equip Pj. Pt.
1 Cardedeu 13 25
2 Montcada B 13 24
3 Gramenet 13 23
4 Ripollet 13 21

Ct. Territorial. Grup 4
Jornades 11 i 12
Montmeló-Elvi. A 45-60
Elvira A-Manlleu 69-31
Equip Pj. Pt.
1 Arenys 11 21
2 Parets 10 19
3 Llinars 10 19
7 Elvira A 11 18

Ct. Català B. Grup 1
Jornades 11 i 12
Elvira B-St. Jordi 52-73
Moià-Elvi B 61-73
Equip Pj. Pt.
1 Caldes 12 22
2 St. Cugat 11 20
3 Premià 11 19
10 Elvira B 11 14

1a Catalana. Grup 1
Jornades 11 i 12
Valentine-St. Feliu 69-60
Maresme-Valent. 65-73
Equip Pj. Pt.
1 Torelló 11 22
2 Grup Barna 12 22
3 Olot 12 21
6 Valentine 11 18

3a Catalana. Grup 1
Jornades 11 i 12
Elv. A-Valldemia 68-58

Ripollet-Elv. A 32-41
Equip Pj. Pt.
1 Elvira A 12 23
2 Terrassa 10 20
3 Lluïsos 11 19
4 Viladecans 11 19

Ct. català B. Grup 1
Jornades 11 i 12
Elv. B-Ribes 51-49
Descansa: Elvira B
Equip Pj. Pt.
1 Bellsport 8 14
2 Puigcerdà 8 14
3 Gramenet 7 13
5 Elvira B 6 10

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 13 i 14
Tossa-Mont. 1-1
Mont.-Roses 2-0
Equip Pj. Pt.
1 Blanes 14 33
2 Cassà 14 29
3 L’Escala 14 28
6 Montcada 14 27

2a Regional. Grup 9
Jornades 13 i 14
St. Joan-S. Lorenzo 2-0
Vilanova-St.Joan  2-1
Equip Pj. Pt.
1 Sant Joan 13 31
2 Palau 14 31
3 Montmeló 14 31
4 Lloreda 14 29

3a Regional. Grup 18
Jornades 11 i 12
Chacar.-Decano B 7-1
Decano B-Peniten.  1-2
Equip Pj. Pt.
1 Cèltic 12 32
2 Olivella 12 31
3 Chacarita 11 28
15 Decano B 12 5

3a Regional. Grup 16
Jornades 11 i 12
Decano A-España 5-4
Mundialet-Dec. A 4-0
Equip Pj. Pt.
1 Canaris 12 36
2 Sarrià 11 26
3 Can Llong 11 26
12 Decano A 12 7

2a Divisió. Grup 2
Jornades 9 i 10
Espanyol-C.St.Joan4-2
C.St.Joan-S. Gabriel0-1
Equip Pj. Pt.
1 Europa 10 25
2 Guineueta 9 25
3 Polvoritense 9 24
11Can St. Joan9 12

HANDBOL

1a Catalana. Masc.
Jornades 10, 11 i 12
Salle-Esplugues 31-26
Geieg-Salle 27-26
Salle-St Esteve28-29
Equip Pj. Pt.
1 Gavà 12 20
2 Banyoles 12 20
3 Geieg 12 19
7 La Salle 12 12

3a Catalana. Masc.
Jornades 8 i 9
Salle B-Franque. 26-30
Barberà-Salle B 27-28
Equip Pj. Pt.
1 Franqueses 8 14
2 La Salle B 8 14
3 Canovelles 8 11
4 Sant Celoni 8 8

1a Catalana. Femení
Jornades 6 i 7
Arrahona-La Salle 28-27
Descansa: Salle
Equip Pj. Pt.
1 Molins 8 14
2 Castelldefels7 14
3 Vilamajor 9 12
9 La Salle 8 5

ATLETISME

Cros de Granollers
-Promesa masculí
5 Carles Cera
-Sènior masculí
68 Josep Gil
99 Ángel Fraile
-Veterà A masculí
12 Ildefonso Teruel

TAEKWONDO

Copa Ibèrica
-Júnior femení
1 Vanesa León
-Sènior femení
1 Montse Sánchez
-Sènior masculí
2 Diego Carrillo
-Per parelles
2 Montse Sánchez
i Diego Carrillo
-Trio femení
1 Montse Sánchez, Yolanda
Fidalgo i Vanesa León
-Trio masculí
2 Bernardo Fidalgo, Diego
Carrillo i J. Manuel Puig
-Quintet
1 Diego Carrillo, Bernardo Fi-
dalgo, Manuel Puig, Montse
Sánchez i Yolanda Fidalgo

TIR AMB ARC

Lliga catalana de bosc
-Arc recte sènior masculí
3 Fèlix Pérez 146 pt.
5 Josep Sánchez 86 pt.
7 Toni Roca 72 pt.
-Arc recte veterà masculí
1 Xavier Rubert 26 pt.
-Arc recorbat sènior femení
1 Loli López 199 pt.
2 Tomi Martínez158 pt.
-Arc recorbat sènior masculí
2 Pedro A. Martín 144 pt.
4 Juan R. Ferrer 114 pt.
6 Salvador Pérez 106 pt.
9 Manel Saldaña 55 pt.
11 Ariel Arrastia 55 pt.
12 Roi Gardón 53 pt.
14 Esteban Pérez 42 pt.
17 H. Docampo 31 pt.
20 F. Barranco 25 pt.
25 Luis Senes 20 pt.
39 Jesús del Río 10 pt.
41 F. Corradín 10 pt.
50 Juan Romero 3 pt.
-Arc clàssic sènior masculí
2 Josep Díaz 151 pt.
-Arc mecànic sènior mascu.
10 Antonio Martos 17 pt.
15 Isidro Grajera 10 pt.
-Arc lliure sènior masculí
4 X. de la Fuente 111 pt.
5 F. Espinosa 78 pt.
7 Luis Miranda 76 pt.
8 Alberto Pepio 71 pt.
10 J. Riquelme 45 pt.
18 E. Saldaña 17 pt.
28 F. Rodríguez 6 pt.

Pj. partits jugats

Pt. punts

a. ajornat
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Exitosa participació a la festa de
presentació dels Jocs Escolars

>> JOCS ESCOLARS

Un miler de persones va
participar el 18 de desem-
bre a la festa dels Jocs
Escolars, al pavelló Miquel
Poblet, organitzada per
l’Institut Municipal d’Es-
ports i Lleure (IME) i el
Consell de l’Esport Esco-
lar de Montcada i Reixac
(CDEM), amb el suport
de la Joventut Atlètica
Montcada. L’alcalde, Cé-
sar Arrizabalaga (PSC) va
donar la benviguda als
infants i als pares. El pre-
sident de l’IME i regidor
d’Esports, Juan Parra
(PSC), va apuntar que “els
veritables protagonistes
són totes les persones
que fan possible la lliga
escolar”. La presidenta
del CDEM, Cristina Cal-
derero, considera que “els
nens puguin estar tots
junts un dia és molt
important”. La coordina-
dora de l’esport escolar,
Susana Moreno, ha desta-
cat la importància de la fes-
ta perquè així “els pares
poden conèixer quines
activitats fan els fills”.
La festa va comptar amb
exhibicions, proves atlèti-
ques, una xocolatada, un
grup d’animació i la visita
“sorpresa” del Pare Noël.

silvia díaz
pla d’en coll

Valoració molt positiva dels organitzadors, que destaquen que la festa és un regal per a tots els que fan possible la lliga escolar

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

 >> El primer acte de la festa va ser la desfilada de tots els equips dels Jocs Escolars

les classificacions

FUTBOL SALA

VITELCOM MONTCADA

Benjamí. Mutual. Grup 1
Jornades 11 i 12.
Llinars-Vitelcom 3-2
Vitelcom a.
Equip Partits Pt.
1 Teià 7 21
2 Palafolls 8 18
3 Martorell AE 8 16
7 Vitelcom 7 8

Aleví A. Lliga BCN. Grup 1.
Jornades 11 i 12
Vitelcom d.
Vilassar-Vitelcom 6-5
Equip Partits Pt.
1 Gracia 9 24
2 Vilassar Mar 10 24
3 Esparraguera 9 24
5 Vitelcom 8 21

Aleví B.  Lliga BCN. Grup 2.
Jornades 11 i 12
Vitelcom d.
Rubí-Vitelcom 4-6
Equip Partits Pt.
1 Rapid S. Coloma 9 24
2 Centelles 9 24
3 Ferran Segarra 9 24
7 Vitelcom 9 15

Intantil. Primera Divisió. Grup 1.
Jornades 11 i 12
Vitelcom-Escola Pia 6-5
CN Sabadell-Vitelcom 2-3
Equip Partits Pt.
1 Vilassar Mar 11 29
2 DMS Sarrià 11 28
3 FC Barcelona 11 27
6 Vitelcom 11 20

Cadet A. Primera Divisió Grup 2
Jornades 11 i 12
Canet-Vitelcom 1-3
Vitelcom a.
Equip Partits Pt.
1 Rapid S. Coloma 11 30
2 FS Garcia 11 27
3 Vitelcom 11 26
4 La Unión 11 26

Cadet B. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 11 i 12
Cardedeu-Vitelcom 5-1
Vitelcom-Parets 4-2
Equip Partits Pt.
1 E. Pia Hastinik 11 27
2 Castellterçol 11 25
3 Vitelcom 10 24
4 Cardedeu 10 22
5 CD Montcada 10 22

Juvenil. Lliga Nacional. Grup 6
Jornades 11 i 12
Vitelcom-Sant Andreu 7-3
Vitelcom-St. Gervas 2-6
Equip Partits Pt.
1 FS Garcia 11 23
2 FC Barcelona 11 27
3 FS Manresa 11 27
10 Vitelcom 11 8

CD MONTCADA

Infantil. Segona Divisió Grup 2.
Jornades 9 i 10
Caldes-CD Montcada 3-5
CD Montcada-Rapid 6-4
Equip Partits Pt.
1 Cet 10 7 21
2 CD Montcada 8 19
3 Rapid S. Coloma 7 14
4 Lestonnac M. 7 13

Cadet. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 11 i 12
CD Montcada-Escola Pia 5-2
Epic Casino-CD Montcada1-3
(Vegeu classificació Vitelcom)

Juvenil. Segona Divisió. Grup
1. Jornades 11 i 12
CD Montcada-Martorell 2-3
P. Macael-CD Montcada 10-1
Equip Partits Pt.
1 Vilassar Mar 10 25
2 Sant Martí 10 25
3 Salesians 9 24
5 CD Montcada 10 10

BÀSQUET

CB MONTCADA

Premini masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell C. G 6. Jorn. 9 i 10
Granollers-Montcada 29-38
Montcada-La Garri ga 8-38
Equip Partits Pt.
1 La Garriga 9 18
2 Montcada 9 17
3 E. Pia Granollers 9 14
4 Ronçana 9 11

Mini masculí A. PB Prèvia. Nivell
B. G 10. Jornades 9 i 10
Caldes-Montcada 21-51
Montcada-Elvira Cuyàs 43-11
Equip Partits Pt.
1 Montcada 10 20
2 La Garriga 9 16
3 S. Feliu Codines 9 15
4 Caldes 10 13

5 Elvira Cuyàs 10 13

Mini masculí B. PB Prèvia. Nivell
C. G 7. Jornades 9 i 10
Montcada-Canovelles 12-43
Montcada-Parets 48-60
Equip Partits Pt.
1 Sant Gervasi 10 18
2 Canovelles 10 18
3 Lliçà de Vall 9 16
4 Montcada 10 12

Preinfantil femení. PB Prèvia.
Nivell B. G 4. Jornades 9 i 10
Montcada-Mollet 59-40
Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 CEB Sant Jordi 7 14
2 Montcada 8 13
3 Mollet 8 12
4 Tona 7 9

Preinfantil masculí A. PB Prèvia.
Nivell B. G 8. Jorn. 9 i 10
Tabor-Montcada 9-41
Montcada-Parets 52-20
Equip Partits Pt.
1 Montcada 10 20
2 CEB Sant Jordi 10 18
3 Parets 10 14
7 S. Pere La Sirena10 14
6 CEB CS Joan 10 11

Preinfantil masculí B. PB Prèvia.
Nivell B. G 5. Jorn. 9 i 10
Mollet-Montcada 45-49
Sf. Terrassa-Montcada 28-58
Equip Partits Pt.
1 Sant Cugat 10 20
2 Sferic Terrassa 9 16
3 Sant Quirze 9 14
4 Montcada 10 13

Infanti l  masculí.  PB Prèvia.
Nivell B. G 12. Jornades 9 i 10
Montcada-St. Gabriel 55-24
St. Jordi-Montcada 53-47
Equip Partits Pt.
1 Montcada 10 19
2 CEB Sant Jordi 10 19
3 Verge Neus 10 15
4 Santa Perpètua 10 15

Júnior masc. A. CC no sènior. Pref.
A.G4.Fase Prèvia. Eliminatòries.
Montcada-Mataró 78-68
Mataró-Montcada 59-46
Júnior masc. A. CC no sènior. Pref.
B.G 11. Segona Fase. Jorn. 1
Montcada-Valls 94-58
Equip Partits Pt.
1 Montcada 1 2
2 Maristes Ademar 1 2
3 Sant Fruitós 1 2
4 Jac Sants 1 2

Júnior masculí B. CC no sènior.
Grup B. Jornades 12 i 13
L’Hospitalet-Montcada 87-63
Montcada-Lleida 74-66
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 13 25
2 L’Hospitalet 13 24
3 Lleida 13 24
5 Montcada 13 22

Júnior masculí C. Territorial BCN.
Nivell A. Grup 4. Jorn. 12 i 13
Montcada-IPSI 62-77
Barberà-Montcada 86-71
Equip Partits Pt.
1 Barberà 12 23
2 Maristes Ademar 12 22
3 St. Joan de Mata 12 21
13 Montcada 11 14

CB ELVIRA CUYAS

Premini Mixt. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 7. Jornadaes 9 i 10
Parets-Elvira Cuyas 56-26
Elvira Cuyas-St. Gervasi 7-38
Equip Partits Pt.
1 Sant Gervasi 8 16
2 Parets 8 14
3 Llinars 8 11
5 Elvira Cuyas 8 9

Mini masculí. PB Prèvia. Nivell
B. G 10. Jornades 9 i 10
E. Cuyas-La Garriga 14-44
Montcada-Elvira Cuyàs 43-11
(V. classificació CB Montcada)

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 5. Jornades 9 i 10
Elvira Cuyas-Parets 30-53
E. Carme-Elvira Cuyas 53-36
Equip Partits Pt.
1 Cerdanyola 10 19
2 Parets 10 16
3 Baricentro 10 15
6 Elvira Cuyas 9 9

Cadet masculí. PB Prèvia. Nivell
B. G 8. Jornades 9 i 10
AD Ronda-Elvira Cuyàs 79-61
Elvira Cuyas-Caldes  48-16
Equip Partits Pt.
1 Verge Neus 10 18
2 Elvira Cuyàs 10 18
3 AD Ronda 10 18
4 Santa Coloma 10 14

Júnior masculí. Territorial BCN.
Nivell B. G2. Jornades 12 i 13
Puigfred-Elvira Cuyas 81--57
E. Cuyas-Ferrer Vic 55-68
Equip Partits Pt.
1 CB Caldes 11 22

2 AE Sant Andreu 11 21
3 Safa Horta 11 21
14 Elvira Cuyas 12 12

CEB CANT SANT JOAN

Preinfanti l masculí. PB Fase
Prèvia. Nivell B. G8. Jorn. 9 i 10
St. Jordi-Can St Joan 36-5
Can St Joan-Tabor 24-39
(V. classificació CB Montcada)

Infantil masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell B. G 11. Jornades 9 i 10
Badalona-Can St Joan 79-48
Can St Joan-Montgat 52-43
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 10 19
2 UE Montgat 10 17
3 Sant Josep 10 16
4 Can Sant Joan 10 15

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell B. G 1. Jornades 9 i 10
M. Rubí-Can St Joan 42-11
Can St Joan-La Sirena 40-36
Equip Partits Pt.
1 Maristes Rubí 10 19
2 Escola Carme 10 18
3 Parets 10 17
5 Can Sant Joan 10 12

Sots 21 masc. Territorial BCN.
Nivell A2. G2. Jornades 12 i 13
Laietà-Can St Joan 71-84
Can St Joan-IPSE 48-43
Equip Partits Pt.
1 Sant Andreu 12 23
2 Salle Bonanova 12 22
3 Ferrer Vic 12 21
6 Can Sant Joan 12 18

LA SALLE MONTCADA

Infantil femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 6. Jornades 9 i 10
La Salle- Palau 39-41
Sentmenat-La Salle 42-50
Equip Partits Pt.
1 Escola Carme 10 20
2 Sant Cugat 10 18
3 Palau 10 14
4 La Salle 10 14

Infanti l  masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell C. G 5. Jorn. 9 i 10
La Salle-Sant Fost 43-12
St Cugat-La Salle s.r.
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 10 18
2 Sant Gervasi 10 17
3 AE Badalonès 9 16
4 La Salle 9 13

Cadet femení. CC no sènior.
Preferent B. G3. Eliminatòries
La Salle-Hispano 50-47
Hispano-La Salle 55-37
Cadet fem. CC no sènior. Pref. B.G
11. Segona Fase. Jornada 1
La Salle-Sanfeliuenc a.
Equip Partits Pt.
1 Sant Gervasi 1 2
2 Calaf 1 2
3 GE IEG 1 2
10 La Sallle 0 0

Cadet masculí . CC no sènior.
Pref. G12. Segona Fase. Jorn.1
Equip Partits Pt.
Mont.-La Salle-Sanfeliu. 53-78
1 Sagrada Família 1 2
2 Santfeliuenc 1 2
3 Collblanc 1 2
7 Mont.-La Salle 1 1

Junior femení. Territorial BCN.
Nivell B. G 2. Jorn. 12 i 13
La Salle d.
L’Hospitalet-La Salle 53-26
Equip Partits Pt.
1 Bàsq. El Social 9 17
2 Recover Súria 11 17
3 La Salle 9 17
4 Osona 8 16

FUTBOL

CD MONTCADA

Prebenjamí. Ll iga Adefube.
Jornades 8 i 9
Fontetes-CD Montcada  2-4
Ad. Ripollet-CD Montcada 4-2

Benjamí A. Ll iga Adefube.
Jornades 8 i 9
CD Montcada-Can Rull 10-0
Can Rull-CD Montcada 3-0

Benjamí B. Ll iga Adefube.
Jornades 8 i 9
Bonaire-CD Montcada 2-2
Can Rull-CD Montcada 0-1

Aleví. Segona Divisió. G 13.
Jornades 9 i 10
CD Montcada s.
Castellar-CD Montcada 0-2
Equip Partits Pt.
1 Montornès 8 24
2 O. Can Fatjó 8 19
3 CD Montcada 8 18
4 Sentmenat 7 15

Infantil. Segona Divisió. G 22.

Jornades 9 i 10
Vilanova V.-CD Montcada 3-5
CD Montcada-Lliçà Vall 2-4
Equip Partits Pt.
1 EF Can St Joan 9 27
2 CD Montcada 8 16
3 Martorelles 8 16
4 Lourdes 8 16
5 Molletense 8 15

Cadet. Segona Divisió. G 17.
Jornades 9 i 10
CD Montcada-Sentmenat 6-0
Molletense-CD Montcada 1-3
Equip Partits Pt.
1 Santa Perpètua 9 27
2 Montornès Nord 9 24
3 EF Can St Joan 9 19
4 Montornès 8 16
9 CD Montcada 9 13

Juvenil. Segona Divisió. G 18.
Jornades 9 i 10
Sentmenat-CD Montcada    0-2
CD Montcada-Montornès N. 6-0
Equip Partits Pt.
1 EF Can St Joan 9 24
2 Martorelles 9 22
3 CD Montcada 8 16
4 Montmeló 6 15
5 Montornès 9 9

EF CAN SANT JOAN

Prebenjamí. Ll iga Adefube.
Jornades 8 i 9
Fontetes-EF C St Joan   1-6
EF C St Joan-Sabadell N.  5-1

Aleví. Primera Divisió. Grup 2.
Jornades 11 i 12
EF C St Joan-Badalona 2-1
UE Sants-EF C St Joan 4-0
Equip Partits Pt.
1 Ferran Martorell 11 31
2 FC Barcelona 11 29
3 Bellvitge 11 25
13 EF C St Joan 11 8

Infantil. Segona Divisió. Grup
22. Jornades 9 i 10
EF C St Joan-Lliçà de Vall4-2
EF C St Joan d.
(Vegeu classif icació CD
Montcada)

Cadet. Segona Divisió. Grup 17.
Jornades 9 i 10
EF C St Joan-Sentmenat 0-1
Montornès-EF C St Joan 3-5
(Vegeu classif. CD Montcada)

Juvenil. Segona Divisió. Grup
18. Jornades 9 i 10

Finsove-EF C St Joan 0-9
EF Cant ¨Sant Joan d.
(Vegeu classif icació CD
Montcada)

HANDBOL

CH LA SALLE MONTCADA

Aleví mixte. Lliga Cevo. Nivell
1. Jornades 7 i 8
La Salle-Roquerol 42-25
Vilamajor-La Salle 20-45
Equip Partits Pt.
1 Palautordera 8 12
2 La Salle 8 11
3 La Garriga 8 10
4 Vilamajor 8 8
8 Sagrat Cor 8 0

Alevi masculí. Lliga Cevo. Nivell
1. Jornades 7 i 8
La Salle-E Pia Granoll. 47-50
BM Granollers-La Salle 24-76
Equip Partits Pt.
1 Roquerol 8 14
2 E. Pia Granollers 8 11
3 BM Granollers 8 10
4 La Salle 8 8

Cadet Femení Campionat
Cadet. Prèvia B. Jorn. 9 i 10
La Salle d.
Vilanova Camí-La Salle 15-13
Equip Partits Pt.
1 Cooperativa 6 10
2 Banyoles 5 10
3 La Salle 7 4
4 Vilanova Camí 7 4

Cadet Masculí. Segona Catala-
na. Prèvia C. Jornades 9 i 10
La Salle-Igualada 36-23
Sant Cugat-La Salle 29-29
Equip Partits Pt.
1 Cooperativa 6 10
2 Banyoles 5 10
3 La Salle 7 4
4 Vilanova Camí 7 4

Juvenil . Segona Catalana.
Prèvia A. Jornades 9 i 10
La Salle-Franqueses 25-25
Barberà-La Salle 25-34
Equip Partits Pt.
1 La Salle 8 15
2 Canovelles 8 11
3 Les Franqueses 7 9
4 Pau Casals 7 6

FOTOS: PILAR ABiÁN I SILVIA DÍAZ

 >> Els jocs van servir per introduir nocions d’handbol

Novè torneig escolar d’escacs
Coincidint amb la festa dels Jocs Escolars, el pavelló
Miquel Poblet va acollir la novena edició del Torneig de
Nadal d’Escacs que organitza la Unió d’Escacs Montcada
i al qual hi assisteixen nens de totes les escoles del
municipi. Aquest any hi han participat 28 jugadors, 7
alevins, 12 benjamins i 9 prebenjamins. SD

SILVIA DÍAZ

 >> La companyia La Tal va recordar la manera antiga de fer fotografies

 >> La JAM va organitzar proves atlètiques  >> Visita del Pare Noël
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Diferents actituds en el lleure
Una desena de nens P-3 i P-4, dirigits per M. Carmen
Gutiérrez, aprenen a conèixer el seu cos. Alguns ja saben
quina és la dinàmica, perquè repeteixen experiència, però
“d’altres són més moguts”, explica.

actualitatescolar AE CAN CUIÀS, CEIP FONT FREDA i COL·LEGI LA SALLE > Presentació dels equips

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

AE CAN CUIÀS > Aleví Futbol Sala

AE CAN CUIÀS > Infantil Futbol Sala

Situació similar a l’any passat
L’equip aleví que entrenen Chipi i Paco està format per
joves de 10 i 11 anys. El grup manté una situació regu-
lar a l’anterior temporada i els partits els guanyen o els
empaten.

AE CAN CUIÀS > Cadet Futbol Sala

Retorn a la lliga de Montcada
Els joves que entrena Antonio Siles l’any passat van
competir a la lliga de Barcelona, però com enguany el
nivell ha baixat una mica “hem pensat que és millor
que juguin a Montcada”, explica Siles.

L’herència d’uns campions
L’equip, entrenat per Javier Sarto, conserva alguns juga-
dors que l’any passat van quedar campions de lliga de la
seva categoria a Barcelona. Alguns joves d’aquell equip,
però, aquest any han marxat a altres clubs.

CEIP FONT FREDA> Multiesport CEIP FONT FREDA> Benjamí Futbol Sala

Passar-s’ho bé jugant
Mireia Conus és la monitora d’aquest grup. El seu
objectiu és que “s’ho passin bé i no els importi
guanyar o perdre”. La majoria dels nens han començat
aquest any a fer esport.

COL·LEGI LA SALLE> Psicomotricitat A

Objectius didàctics
El tècnic de l’equip, Albert González, espera que els seus
infants “juguin bé i s’ho passin bé, jo per la meva part
estic aportant el màxim”. Hi ha nens que comencen i
altres que ja feien esport escolar l’any passat.

COL·LEGI LA SALLE> Psicomotricitat B COL·LEGI LA SALLE> Multiesport

Posar les bases de l’esport
L’objectiu de l’entrenadora, Sílvia Mató, és donar als nens
una base perquè després “se sentin més còmodes quan
facin esport”. Es fan tallers amb jocs i també es prac-
tica la psicomotricitat fina, les manualitats.

Primer any en els Jocs Escolars
Elisabeth Rivera és responsable d’ensenyar els conceptes
bàsics dels esports als infants de La Salle. La majoria feien
psicomotricitat l’any passat i, per tant, aquesta temporada
han començat a competir als Jocs Escolars.

CEIP EL TURÓ> Psicomotricitat

Treballar el cos i la relaxació
Una quinzena de nenes de P-3, P-4 i P-5 fan psi-
comotricitat, dirigits per Xavi Martínez i Chus Pérez i
fins fa poc per Eric Gurrera. Els objectius són practi-
car l’equilibri, la coordinació i la relaxació.

CEIP FONT FREDA > Psicomotricitat

Aprendre en el lleure
La monitora d’aquest grup de 9 nens, Roser Moreno,
vol que els seus alumnes juguin, s’ho passin bé i “a la
vegada aprenguin com és el seu cos”. Els infants
són de P-3, P-4 i P-5.

Més equips de
clubs a la lliga

Els Jocs Escolars compten
un any més amb la partici-
pació d’algunes entitats es-
portives. L’AE Can Cuiàs i
el CFS Montcada-Vitelcom
han tornat aquesta tempora-
da a la competició local i
amb més equips de dife-
rents categories. Els equips
que totes dues entitats tenen
a multiesport només parti-
ciparan durant el primer
trimestre, és a dir, no faran

AE CAN CUIÀS > Multiesport

El primer trimestre als Jocs Escolars
Joan Muñoz entrena aquest any l’equip de multiesport
de l’AE Can Cuiàs. Aquests infants estaran a la lliga
escolar durant aquest primer trimestre i alguns d’ells
repeteixen de l’any passat.

FOTOS: SILVIA DÍAZ/JESÚS DE TAPIA

handbol ni bàsquet durant
el segon i tercer trimestre.
Tots els conjunts de l’AE
Can Cuiàs competeixen a
Montcada i cap està a la lliga
de Barcelona. Pel que fa a
les escoles, el Turó i el Font
Freda han augmentat els
equips i La Salle es manté
amb tres. L’IES Montserrat
Miró manté l’equip de korf-
bal.
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viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

CFS MONTCADA-VITELCOM > Multiesport CFS MONTCADA-VITELCOM > Benjamí F.Sala

Els més petits del club
El Vitel participa en la lliga escolar des de l’any passat i
aquesta temporada compta amb 2 equips en la
competició. Nens de 4 a 6 anys, els més petits del club,
practiquen multiesport, dirigits per José Andrés.

IES LA RIBERA> Cadet Futbol Sala

Dues maneres de jugar
Els jugadors que entrenen José Andrés i Sergio Berrio
tenen una actitud diferent quan juguen la lliga escolar i la
federada. Als Jocs Escolars, segons els tècnics, “els infants
venen a rodar i a passar-ho bé”.

IES MONTSERRAT  MIRÓ> Korfbal

Gent nova amb moltes ganes
L’equip compta amb 4 jugadors de l’any passat, però la
majoria són nous, tant de Montcada com noves incor-
poracions de Cerdanyola. L’entrenador, Dani Vidaña, ha
destacat l’empenta dels jugadors, de 14 a 16 anys.

Els resultats no són el més important
L’equip cadet no té aspiracions de quedar campió de
lliga. Així ho confirma l’entrenador, Jonathan Ávila, que
destaca que “és un equip nou i el que volem és
passar-ho bé, no mirem els resultats”.

CEIP EL TURÓ> Benjamí Bàsquet

Unió de dos equips
A principi de temporada, el Turó comptava amb dos
equips de bàsquet, benjamí i aleví, però a tots dos els hi
faltaven jugadors. La decisió ha estat que tots juguin en
un mateix conjunt, que entrena Quim Palau.

CEIP EL TURÓ, IES MONTSERRAT MIRÓ i CFS MONTCADA-VITELCOM> Presentació dels equips

CEIP EL TURÓ> Multiesport

Primers instants a la lliga
José Manuel Arjona dirigeix l’equip de multiesport del
Turó. Aquest equip el formen infants que, en la seva
majoria, és el primer cop que participen a la lliga dels
Jocs Escolars.

FOTOS: SILVIA DÍAZ

>> BÀSQUET. Campionat de Catalunya

actualitatdels clubs
>> KARATE. Torneig català

Els tres equips de bàsquet de Montcada que compe-
teixen a la categoria preferent, el júnior A i cadet masculí
del CB Montcada-La Salle i el cadet femení del Club
Bàsquet la Salle Montcada, juguen la segona fase de la
temporada al nivell B, que va començar el 18 de
desembre. El júnior A del CB Montcada no repeteix la
fita de l’any passat, quan va jugar a preferent A. L’equip
d’Ismael Sistrachs va quedar tercer a la fase prèvia i a
l’eliminatòria per accedir a preferent A va guanyar el
primer partit contra el Romauto Mataró per (78-68),
però a la tornada va perdre (59-46). El cadet masculí,
que gestionen conjuntament el CB Montcada i La Salle,
es mantindrà a la mateixa categoria. El cadet femení de
La Salle també va disputar l’eliminatòria d’ascens i al
primer partit a casa contra l’Hispano Bàsquet, les noies
de Beni López van guanyar (50-47) i a la tornada van
perdre (55-37). SD

Tots els equips a Preferent B

 >> El júnior A del CB Montcada jugarà a preferent B

>> NADAL.  Agenda dels clubs

Totes les entitats aprofitaran les vacances de Nadal per
donar descans als seus equips i la gran majoria ni tan
sols ha programat entrenaments per a aquests dies.
Aquest any, el CEB Can Sant Joan ajornarà la celebració
del seu aperitiu de Nadal i el celebrarà el proper 8 de
gener. L’acte és una trobada dels jugadors, socis i
simpatitzants de l’entitat, en la que es disputen partits
amistosos entre els equips del club. SD

Poca activitat durant les vacances

SILVIA DÍAZ

>> ATLETISME.  Cros a Castellar i Granollers

Aitor Martín, primer a Granollers
La Joventut Atlètica Montcada (JAM) va participar l’11
de desembre a el cros de Castellar, dins del Circuit co-
marcal. Els infantils Aida Ariza i Oualid Nassirri van ser
segons. Paula Abián en prebenjamí, Adrián Serrano en
aleví i el cadet Francisco Castro van quedar tercers. El 12
de desembre es va celebrar el 38è Cros Internacional
Ciutat de Granollers, en el que l’aleví Aitor Martín va
aconseguir quedar primer. En aquesta mateixa categoria,
Adrián Serrano va ser cinquè. SD

SILVIA DÍAZ

15 medalles en dos campionats
El club de karate Shi Khan va participar l’11 de desem-
bre a Vilanova, al Campionat de Catalunya cadet i júnior
en la modalitat Kumite. Marta García (cadet) i Judith
Oliva (júnior) van obtenir la plata i els júniors Joël Pérez
i José Castillo van aconseguir el bronze. Els quatre espor-
tistes formaran part de la selecció catalana que disputarà
el Campionat d’Espanya a Mallorca al gener. El Shi Khan
també va participar al Campionat de Catalunya en
Kyokushinkai, en categories aleví, infantil i juvenil. Un
total d’11 joves van aconseguir emportar-se medalles.
Els participants van ser Olga Giménez (or), Kevin Guerra
(bronze), Adil Khella (bronze), Adrián Martínez (bronze),
Carlos Martínez (bronze), Joan Muñoz (or), Silvia Muñoz
(bronze), Leire Pérez (plata), Xavi Sánchez (or), Kevin
Andre (bronze) i Rubén Serrano (plata). SD

 >> Els participants al Campionat de Catalunya de Vilanova

SHI KHAN

 >> Aitor Martín continua aconseguint primeres posicions
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“Les fotos de tortures a
l’Iraq em provoquen ràbia”

NÚRIA REGUERO

Testimoni d’una tortura. “No crec que la violència,
i menys la d’Estat, serveixi per resoldre cap mena de conflicte
polític”. Són paraules clares i senzilles, però que de vegades passen
per alt en un món amenaçat per la violència. Són paraules honestes
d’un ciutadà víctima de la pròpia llei que ha de vetllar per la seva
seguretat. Ramon Piqué (Montcada, 1961) va ser sotmès a la
violència física, a maltractaments psicològics i a la incomunicació
per haver exercit un dels seus drets fonamentals com a ciutadà
d’un país democràtic: l’activisme polític. El seu testimoni, que va
relatar en la conferència organitzada per l’ABI el 2 de desembre,
torna a ser d’actualitat per la sentència condemnatòria del
Tribunal d’Estrasburg a l’Estat espanyol per no investigar els indicis
de tortura d’aquell estiu olímpic, però també per les imatges de
tortura a presos iraquians. Piqué, professor d’informàtica aplicada
a la traducció de textos a la Universitat Autònoma, continua
militant. Els detinguts en l’Operació Garzón han creat l’Associació
Memòria Contra la Tortura.

�Fa 12 anys ja el vam entre-
vistar i ara ho tornem a fer
perquè el Tribunal Interna-
cional d’Estrasburg ha con-
demnat l’Estat a indemnitzar-
lo per no investigar les tortu-
res denunciades llavors. Com
ha rebut la sentència?
Amb molta satisfacció. No ens
pensàvem que la sentència fos
tan clara. En el context olímpic,
hi va haver un gran moviment
ciutadà que va apro-
fitar la ressonància
de l’esdeveniment
internacional per
projectar que Cata-
lunya és una nació.
Vam ser els caps de
turc per frenar
aquesta operació
que perjudicava la
imatge internacio-
nal d’Espanya. Es
va crear un paisatge
de pau olímpica,
com si s’haguessin
aturat els conflictes.
�El Tribunal dels
drets humans re-
comana investi-
gar tot possible
cas de tortura per
tal d’eradicar-la.
Per què no es fa?
Contestaria amb
una pregunta: per què els Estats
utilitzen la tortura? La classe
política és còmplice de tortura,
i no només pel silenci, sinó
també perquè dóna suport a les
lleis que permeten que això suc-
ceeixi. I, com a molt, s’escanda-

litzen una mica. La tortura és una
de les pràctiques més habituals
per combatre la dissidència, des
d’independentistes, comunistes i
jueus en el seu moment, fins als
immigrants actualment. I fun-
ciona. Però com que els
mateixos Estats democràtics
prohibeixen la tortura, l’ama-
guen. Per tant, el poder judicial
va tapant qualsevol intent d’in-
vestigar-la. Moralment és una

indecència, una
perversió política.
La llei antiterroris-
ta espanyola ja ha
estat apuntada per
moltes institucions
internacionals com
l’ONU com un
instrument que
permet la tortura.
La resposta espa-
nyola ha estat anar
modificant la llei.
�L’objectiu de
les tortures és
l’autoinculpació
de l’acusat. Vos-
tè també es va de-
clarar culpable?
Els interrogatoris
que fa la Guàrdia
Civil no acaben
fins que l’acusat no
reconeix allò que

ells volen. Vas a un interrogatori
rere l’altre fins que t’ho aprens
de memòria. Després de cinc
dies sense dormir i maltractat,
humiliat i insultat, acabes
declarant el que vulgui la Guàr-
dia Civil i signes la declaració

autoinculpatòria i inculpatòria de
tercers. Davant del jutge és quan
molta gent treu força per dir que
tot és mentida, però la por de
tornar als interrogatoris és molt
forta.
�Què li va passar pel cap en
veure fotografies de preso-
ners iraquians?
Les fotos em van provocar mol-
ta ràbia perquè com a ciutadà,
t’escandalitzes, però com a per-
sona que ha patit les tortures,
penses: quantes fotos calen
perquè la gent ens creguem que
la pràctica de la tortura es
produeix a tots els països? Cap
govern està lliure d’acusar-ne un
altre de vulneració dels drets
humans. A nosaltres no ens van
fer aquests tipus d’humiliacions,
les que pateixen els presos ira-
quians, però ens en van fer
d’altres: ens van fer despullar
mentre se’n burlaven, a d’altres
se’ls va impedir a anar al lavabo
perquè s’ho fessin a sobre...
�Va ser detingut a Mont-
cada, a casa del seus pares.
Què va passar?
Primer m’acusaven de col·labo-
ració amb Terra Lliure i després
deien que jo era l’encarregat de
captar-ne militants. Els mateixos
policies van dissenyar un orga-
nigrama, que un company va ha-
ver de firmar a la força. Hi havia
un escamot Barcelona, un Gi-
rona, un València, un altre de
captació i un altre de direcció.
Si realment allò fos veritat, es
tractaria d’una banda amb una
estructura impressionant. En el

muntatge no hi faltaven els
noms, i el meu estava a la casella
de l’escamot Barcelona. De fet,
la meva experiència amb la
repressió ja ve d’abans de 1992,
quan militava en els comitès de
solidaritat als presoners polítics

catalans independentistes. El
que em va passar és una història
personal però també és una
història del nostre país, és un
petit capítol. Nosaltres no vam
ser ni els únics, ni els primers
ni serem els últims.

Després de cinc

dies sense dormir i

maltractat, humiliat

i insultat,acabes

declarant

el que vulgui

la Guàrdia Civil

La classe política

és còmplice de la

pràctica de la

tortura

�

detingut en l’Operació Garzón

Ramon PiquéRamon Piqué


